
میز خبر

رشد ۱۰.۳ درصدی ثروت جهان با وجود کرونا
بررســی های یک مؤسسه تحقیقاتی نشان می دهد با وجود همه گیری 
کرونا و به لطف رونق بازارهای سهام، کل ثروت جهان در سال گذشته 
با ۱۰.۳ درصد افزایش به ۴۷۳ تریلیون دلار رسید. این مطالعه که توسط 
گروه مشــاوره بوستون انجام شد، نشــان داد که رشد کل ثروت جهان 
در سال ۲۰۲۱ بزرگترین رشــد در ده سال گذشته را دارا بوده است. بر 
اســاس این گزارش، تعداد افراد ثروتمندی که دارایی آنها کمتر از ۱۰۰ 
میلیون دلار نیســت، نزدیک به ۳۰۰ نفر افزایش یافت و ایالات متحده 
با ۲۵.۸ هزار ثروتمند بیشــترین تعداد افراد ثروتمند را به خود اختصاص 
داد و پــس از آن چین با ۸۵۰۰ نفر ثروتمند قرار گرفت و آلمان در رتبه 
ســوم قرار گرفت. همچنین ارزش دارایی های فیزیکی شامل املاک، 
آثار هنری و طلا طی ســال گذشته با ۱۱ درصد افزایش به ۱۳ تریلیون 

دلار رسیده است.

وزیر بهداشت: یک کارخانه قوی تولید واکسن داریم هر ویروسی که 
درون آن بریزید از آن سو واکسن مورد نیاز ساخته می شود

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی در پاسخ به این پرسش که آیا 
این زیر ساخت هایی که با کمک دانشمندان ایرانی برای مقابله با کرونا 
فراهم شده می تواند زمینه ساز گسترش واکسن سازی در زمینه های دیگر 
باشد، گفت: مفتخرم که اعلام کنم این زیرساخت های مهیا شده دیگر 
تنها مربوط به مقابله با کرونا نیست، بلکه یک کارخانه قوی تولید واکسن 
است و هم اکنون هر ویروسی که درون آن بریزید از آن سو واکسن مورد 
نیاز ساخته می شود؛ بنابراین، زیرساخت هایی است که نگرانی های آینده 

ما را هم تا حد زیادی برطرف می کند.
 

رییس سازمان محیط زیست: توافق پاریس از دستور کار مجلس 
خارج شد

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست درباره اینکه وضعیت توافق پاریس 
در کشور به کجا رسیده است، گفت: تعهدی که پیوستن ایران به توافق 
پاریس برای کشور ایجاد می کرد، نیاز به ۵۰ میلیارد تومان پول داشت، 
در این روند اشکالاتی از این توافق گرفته شد، متاسفانه کلید واژه هایی در 
فرهنگ ما وارد  شد که مبتنی بر شرایط کشورهای دیگر است؛ بنابراین، 
از دســتور کار مجلس خارج شد. سلاجقه گفت: البته با اجرای خاموش 
کردن فلرهای گازی از تعهد خود در توافق پاریس خیلی جلوتر هستیم.

وزیر راه: درباره استعفا یا برکناری مدیرعامل راه آهن بعدا تصمیم 
می گیریم

رستم قاسمی در حاشیه آغاز ساخت ۱۵ هزار واحد نهضت ملی مسکن 
در جمع خبرنگاران در واکنش به اینکه پس از حادثه مشابه سانحه ریلی 
در دولت گذشته مدیرعامل راه آهن استعفا داد، چرا این رفتار از مسئولان 
فعلی راه آهن در خصوص حادثه طبس دیده نمی شود، اظهار کرد: هنوز 
گزارش نهایی از دلایل ســانحه قطار مشــهد - یزد اعلام نشده و باید 
موضوع دقیق بررسی شود. وی اظهار کرد: پس از اعلام گزارش نهایی 
کمسیون سوانح عالی درباره دلایل این سانحه درباره عزل یا استعفای 

مدیرعامل راه آهن تصمیم می گیریم.

محسن رضایی: انبوهی از فرصت های سرمایه گذاری در کشور وجود 
دارد

معــاون اقتصادی رئیس جمهــور گفت: هرچند امروزه بــا تراکمی از 

مشکلات مواجه هســتیم، انبوهی از فرصت های سرمایه گذاری نیز در 
کشور وجود دارد که باید به آن ها هم توجه کنیم و مثال ساده آن فرصت 
ترانزیت و صادرات مجدد اســت که در دوره صفویه با فعال شدن جاده 

ابریشم ایجاد شد و امروز هم همین فرصت پا بر جاست.

جزییات حمله سایبری به سامانه های شهرداری تهران از زبان 
زاکانی

علیرضا زاکانی در حاشیه افتتاح ایستگاه هفدهم شهریور از خط ۷ متروی 
تهران، در جمع خبرنگاران گفت: پنجشنبه هفته گذشته در ساعت ۱۲ و 
۳۸ دقیقه ظهر هجمه ای به سامانه های شهرداری تهران انجام شد و 
در ابتدا یک کار تبلیغاتی به ظن خودشان آغاز کردند. طراحی شده بود که 
در بعدازظهر همان روز به دوربین ها دسترسی پیدا کنند و اقدام خود را به 
سیستم های نرم افزاری و دسترسی به داده ها و اطلاعات توسعه دهند 
که بحمدالله از همان ابتدا همکاران ما وارد عمل شدند که به این ترتیب 
ســایر اقدامات آنها ناکام ماند. به گفته شهردار تهران، بر همین اساس 
جای تقدیر از پرسنل شهرداری تهران دارد که توانستند جلوی اقدامات 
بعدی دشمن را بگیرند. در ادامه بر اساس احتیاط سامانه ها پایین آورده 
شــد تا ابعاد موضوع بررسی و پی جویی شود. این در حالی است که از 
روز دوشنبه و سه شنبه سامانه ها برای بهره برداری آماده بودند اما برای 
دریافت ضریب امنیتی و آمادگی با بدافزارهای احتمالی این ســامانه ها 
از روز گذشته در دسترس مناطق، سازمان ها و شرکت ها برای استفاده 
قرار گرفت و از امروز صبح نیز در اختیار عموم قرار داده شــد. وی تاکید 
کرد: بدخواهان به دنبال ایجاد یک نارضایتی عمومی بودند که در این امر 
ناکام ماندند و تلاش همکاران ما طراحی آنها را از حیض انتفاع انداخت 
و طراحی آنها ناکام ماند. در حقیقت در این توطئه تلاش نیروهای ما جز 

ناکامی برای آنها چیزی باقی نگذاشت.
لوازم خانگی را گران نکردیم

رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم خانگی  در پاســخ به سوالی درباره 
افزایش قیمت لوازم خانگی گفت: هیچ شــرکتی مجوز افزایش قیمت 
دریافت نکرده و از آخر سال ۱۴۰۰ تاکنون شرکت ها هیچ افزایش قیمتی 

نداشته اند.

نماینده مجلس: استیضاح وزیر کشاورزی به علت عدم مدیریت 
مناسب بازار کالاهای اساسی

جلال محمودزاده نماینده مردم مهاباد در مجلس در پاسخ به سوالی در 
خصوص بحث اســتیضاح وزیر جهاد کشاورزی، گفت: ما منتظر بودیم 
که موضوع حذف ارز ترجیحی اجرایی شود و نمایندگان مجلس و مردم 
تبعات آن را مشــاهده کنند. اما موضوع استیضاح وزیر جهاد کشاورزی 
همچنان پابرجا و مطرح است. عضو کمیسیون کشاورزی همچنین در 
رابطه با انتقــادات در خصوص نحوه عملکرد وزارتخانه در حوزه تامین 
نهاده های دامی، عنوان کرد: ما همین حالا در بحث نهاده های دامی و 
همچنین افزایش قیمت تمام شده محصولات کشاورزی خیلی مشکل 
داریم و در آینده نزدیک احتمالا به خاطر همین مشکلات به ویژه کاهش 
قدرت خرید مــردم و کاهش یا عدم فروش محصولات، تولیدات روی 
دست کشاورزان، دامداران و مرغداران بماند و این ها نتوانند هزینه های 
تولید را تامین کرده و در نهایت تولید را تعطیل کنند. وی افزود: همین 
حالا احتمــال دارد ما بعد از خردادماه با کاهش شــدید جوجه ریزی در 
مرغداری ها مواجه شویم، چون از آن سو نهاده ها چندین برابر شده است، 

مثــلا قیمت جو و ذرت با ارز نیمایی اکنــون کیلویی ۱۲ هزار تومان و 
قیمت کنجاله نزدیک به ۱۶۰۰۰ تومان اســت که مرغداران نمی توانند 

این را تامین کنند.

فروش دلار به افراد دو تابعیتی ممنوع است
ســلطانی زاده عضو کانون صرافان ایران گفت: طبق بخشــنامه بانک 
مرکزی، ارز مسافرتی به افرادی تعلق می گیرد که فقط ویزای توریستی 
یا مسافرتی داشته باشند و کســانی که در خارج از کشور اقامت داشته 
باشند، مشــمول دریافت ارز مسافرتی نمی شــوند. وی افزود: افراد دو 
تابعیتی نیز نمی توانند ارز مسافرتی دریافت کنند و صرافی ها نیز از فروش 
ارز به این افراد منع شده اند. عضو کانون صرافان در ادامه گفت: در این 
زمینه، کســی که در خارج از کشور زندگی می کند یا اقامت کشوری به 
غیر از ایران را دارد، از آنجا که این فرد عملا در آن کشــور درآمد دارد، 
به همین دلیل قرار نیست تا با تخصیص ارز مسافرتی به آن ها بار هزینه 

مسافرت او بر ارز دولتی تحمیل شود.

نماینده مجلس در واکنش به خبر شلیک مامور گشت ارشاد: مات 
و مبهوتم

نماینده مردم مرودشــت در مجلس به خبر شــلیک مامور گشت ارشاد 
به قهرمان بوکســور سابق تیم ملی در توئیتی واکنش نشان داد. جلال 
رشیدی کوچی در توئیتی نوشت: از خواندن این توییت مات و مبهوتم! 
وی افزود: از جزئیات اطلاع دقیق ندارم. اما به صورت جدی و ویژه پیگیر 

موضوع خواهم شد. امیدوارم چنین اتفاق هولناکی صحت نداشته باشد.
هر گالن بنزین در آمریکا چند دلار شد؟

آمار انجمن خودروی آمریکا نشــان داد میانگین قیمت هر گالن بنزین 
بدون ســرب از ۴.۹۸۶ دلار در روز جمعه به ۵.۰۰۴ دلار در هر گالن در 

روز شنبه افزایش یافت.

سودجویی برخی موجب افزایش قیمت برنج شد
ســاداتی نژاد وزیر جهاد کشــاورزی درباره برنج گفت: در سال زراعی 
گذشته به دلیل خشکسالی کاهش تولید برنج ایرانی داشتیم و به دلیل 
عرضــه پایین قیمت در بازار افزایش پیدا کرد، البته بخشــی از آن هم 
ســودجویی هایی بود که منجر به افزایش قیمت شد. وی با بیان اینکه 
در فصل برداشت هستیم و قیمت برنج تعدیل خواهد شد: ما امسال در 
واردات برنج خارجی هیچ محدودیتی نداریم و تنوع و کیفیت در واردات 

برنج خارجی افزایش پیدا کرده است.

تذکر نماینده مجلس: قرار بود کالابرگ به دست مردم برسد، ماه های 
اول و دوم نشد؛ انگار در آینده نیز محقق نمی شود / دیگر نمی توانیم 

پاسخگوی مردم باشیم
 نماینــده مردم ملایر در مجلس با انتقاد از افزایش قیمت بســیاری از 
کالاها و اینکه گرانی و تورم در حال شکستن کمر مردم است گفت: ما 
دیگر نمی توانیم پاسخگوی مردم باشیم، انتظار داریم همه ارکان دولت 

بسیج و به داد مردم برسند.
احد آزادیخواه در نشست علنی )یکشنبه، ۲۲ خردادماه( مجلس شورای 
اسلامی در تذکری شفاهی خطاب به رئیس جمهور گفت: تورم و گرانی 
در حال شکستن کمر بســیاری از مردم است، قرار نبود مردمی سازی 
یارانه ها با این حجم از تورم غیرقابل انکار برابر باشد، قرار بر این بود که 
کالابرگ به دست مردم برسد، اما ماه های اول و دوم این موضوع محقق 

نشد و انگار که در ماه آینده نیز محقق نمی شود.
نماینده مردم ملایر در مجلس شــورای اسلامی با اشاره به اینکه مقرر 
بود که ۷ قلم کالا افزایش قیمت داشــته باشد و این افزایش قیمت نیز 
با کالابرگ جبران شــود، اما در حال حاضر ۷۰۰ کالا گران شده است، 
ادامه داد: ما دیگر نمی توانیم پاسخگوی مردم باشیم، انتظار داریم همه 
ارکان دولت بسیج و به داد مردم برسند.وی در تذکری خطاب به دولت 
گفت: زمان همه گیری کرونا، تمامی ارکان دولت وقت به کمک وزارت 
بهداشت رســیدند، امروز وزیر و وزارت جهاد کشاورزی نیازمند کمک 

تمامی ارکان دولت به منظور تامین کالای اساسی است.
آزادیخــواه در تذکری خطاب به وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان 
کرد: دهک بندی ها مشــکل دارد، دولت اعلام می کند به حساب ۷۵ 
میلیون نفر یارانه واریز کرده، اما بسیاری از افراد یارانه دریافت نکرده اند، 
برخی از فاکتورهای دهک بندی دارای ایراد اســت؛ به طور مثال فردی 
که دو سال گذشته خودروی خود را واگذار کرده کماکان به نام وی است.

این نماینده مردم خطاب به رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: باید مردانه 
در مقابل زورگویی صهیونیست ها بایستیم، تعارف کردن معنا ندارد، ما 
اهل مذاکره بودیم، اما طرف مقابل اهلیت خود را نشــان نداد. به سمت 

غنی سازی تا جای ممکن حرکت کنید تا نیاز مردم برآورده شود.
نماینده مجلس : سوال از وزیر کشور در سامانه نظارت مجلس ثبت 

شد / گام بعدی، استیضاح جناب وحیدی خواهد بود
جلیل رحیمی جهان آبادی، نماینده مردم شــهرهای تربت جام، تایباد، 
باخرز و صالح آباد در مجلس شورای اسلامی و عضو کمیسیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی در توئیتر خود نوشت: افزایش ناامنی در کشور؛ 
ترورهای خیابانی، هک شــدن  دوربین های شهری تهران، سرقت های 
سازمان یافته، انتخاب استانداران ضعیف، عدم ارتباط پارلمانی مناسب، 
مدیریت نادرست تجمعات مردمی و تیراندازی گشت ارشاد، محور سوال 
ثبت شــده از وزیر کشور در ســامانه نظارت مجلس است گام بعدی، 

استیضاح جناب وحیدی خواهد بود.
احمد نادری، نماینده مردم تهران و نایب رئیس کمیسیون آموزش هم 
در حساب کاربری خود به اقدام ایران در توقیف کشتی های یونانی اشاره 
داشت و با انتشار هشتگ قطعنامه شورای حکام نوشت: »اقدام متقابل 
غیر متوازن یعنی اگر یک کشتی متوقف کنند، دو کشتی متوقف می شود؛ 
اگر یک مدافع حرم را ترور کنند، سه فرمانده امنیتی شان در منطقه به 
هلاکت می رسد؛ اگر قطعنامه نمادین بدهند بند و بساطشان به صورت 

عملی جمع میشود. خلاصه این که یکی بزند ده تا می خورد...«
مهدی اســماعیلی،   نماینده مردم شهرســتان میانه و عضو کمیسیون 
آموزش، تحقیقات و فناوری هم به مساله تعدیل کادر درمانی کشور اشاره 
داشــت و در توئیتر خود نوشت: »تصمیم بر تعدیل کادر درمان آن هم 
پس از دو سال مجاهدت ماندگار به هیچ وجه تصمیم منصفانه ای نیست. 
انتظار می رود نه تنها این پرســتاران عزیز مطابق قانون کار اســتخدام 
شوند بلکه مطالباتشان متناسب با شان و منزلت آن ها مورد توجه جدی 

قرار گیرد.«
محمدرضا احمدی ســنگری، نماینده مردم رشت و خمام در مجلس و 
عضو کمیســیون های آموزش و تحقیقات و اصل نود نیز در باره لایحه 
رتبه بندی معلمان نوشــت: »بررسی اجرای رتبه بندی معلمان در صدر 
اولویت های کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلــس قرار دارد. مهلت 
تدوین آیین نامه اجرایی به زودی پایان می پذیرد و دولت پس از اصلاح 

جزیی و نهایی باید بلافاصله رتبه بندی را اجرایی کند.«
آرا شاوردیان، نماینده مسیحیان ارمنی تهران و شمال ایران در مجلس 
شورای اسلامی هم به مســاله صنعت ساختمان و ضعف آن در کشور 
اشاره کرد و نوشت: »صنعت ساختمان در ایران نیازمند تغییرات بنیادین 

است. یک ساختمان ۳۰ ساله که به آن کلنگی می گوییم در دنیا بنایی 
جوان به حســاب می آید. با افزایش کیفیت مصالح و دانش بنیان کردن 
صنعت ســاختمان، در نهایت شاهد افزایش عمر واحدهای مسکونی و 

حتی کاهش قیمت آن خواهیم بود.«
جلال رشــیدی کوچی، نماینده مردم مرودشت، ارسنجان، پاسارگاد هم 
که دیروز از پیگیری تیراندازی به ســمت ورزشکار تیم ملی بوکس در 
بوستان پردیســان تهران نوشــته بود در ادامه این روند اینطور توئیت 
کرد: »در پیگیری اولیه متاســفانه درگیری گشت ارشاد با خانواده آقای 
مرادخانی و شــلیک به ایشان قطعی است. پرونده شکایت در دادگاه در 
حال بررســی و برخورد اولیه با مامور خاطی انجام گرفته اســت. هفته 
آینده در کمیته امنیت کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها موضوع را 

پیگیری خواهم کرد.«
محسن علیزاده، نماینده مردم ســپیدان و بیضاء در مجلس و 
عضو کمسیون اقتصادی مجلس هم ماجرای کمبود شیرخشک 
در آمریکا را مورد توجه قرار داد و در توئیتر خود نوشت: »عضو 
هیئت مقررات زدایی و تســهیل صدور مجوزها یادمان نرفته 
زمانی که قیمت برخی فرآورده های ســلولزی در ایران افزایش 
یافته بود پیاده نظام غرب چگونه با هم قافیه کردن پوشــک و 
موشک سعی در ناکارآمد جلوه دادن تمام حاکمیت داشت. چرا 
امروز آن بزرگواران به دنبال یک قافیه مناسب برای شیرخشک 

که در قبله آمالشان »آمریکا« نایاب شده نمی گردند؟«
بهــروز محبّی نجم آبــادی،     نماینده مردم شهرســتان های ســبزوار، 
جویــن، جغتــای، خوشــاب، داورزن  و ششــتمد و عضو کمیســیون 
برنامه و بودجه مجلــس هم درباره تفاوت رفتــار دولت های دوازدهم 
و ســیزدهم در توئیتر نوشــت: »ســال ها التماس و لبخنــد و قهر با 
آمریکا به تقریبا هیچ رســیدند. کشــور را با روزی ۷۰۰ کشــته و همه 
شــاخص های نابود شده و زیر ساخت های رها شــده و برجام نافرجام 
تحویل داده اند. در روز گار ســخت ترمیــم پایه های اقتصاد برای مردم 
 اشــک تمساح می ریزند. دولت ســیزدهم و مجلس فقط به مردم فکر 

کنند.«
اردشــیرمطهری، نماینده مــردم گرمســار و آرادان در مجلس و عضو 
کمیســیون اجتماعی هم درباره پیرشدن کشور نوشــت. او در حساب 
کاربری خود در شبکه اجتماعی توئیتر اینطور نوشت: »کشور به سرعت 
به سمت پیری جمعیت می رود. سالانه ۶۰۰هزار سقط جنین غیر قانونی 
و ۴۰۰هزار ســقط قانونی )آزمایشات غربالگری به بهانه شکل نگرفتن 
قلب و نارس بودن نوزاد( انجام که برخی متولد شدگان خلاف آزمایشات 

بوده.مراقب ردپای نفوذ در سقط جنین باشیم.«

معاون عبدالملکی: نگران هستیم که آرامش ذهنی مردم به هم بریزد
ابوحمزه معــاون رفاه وزارت تعاون گفت: در حال حاضر اطلاعات 
پایــگاه رفاه ایرانیان را به روز کرده ایم و هیچ نگرانی در این زمینه 
وجود ندارد و داده های اطلاعات اقتصادی خانوار از دســتگاه های 
مختلف دریافت شده و تقریباً سامانه داده های اقتصادی ۹۵ درصد 
کامل شده است. فقط یکی دو اطلاع مورد نیاز است تا این سامانه 
تکمیل شــود، به محض اینکه باقی مانده اطلاعات تکمیل شود، 
سامانه ما رونمایی می شود و پاسخ درخواست بازبینی مردم را ارائه 
می کنیم. وی افزود: ســایت طراحی شده در وزارت کار از دو هفته 
قبل آماده شده است، اگر منتظر ۵ درصد اطلاعات سایر دستگاه ها 
نبودیم آن را رونمایی می کردیم، اما نگران هستیم که آرامش ذهنی 
مردم به هم بریــزد و نارضایتی به وجود بیاید، زیرا باید اطلاعات 

پایگاه های اطلاعات اقتصادی به روز باشد.
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رئیس پلیس فتا استان
 دستگیری عامل تشویش 
اذهان عمومی در فاروج

یوسف شاکری گفت: فردی که با بارگذاری مطالبي در 
جهت تشویش اذهان عمومي و مطالب خلاف حقیقت 

فعالیت مجرمانه می کرد شناسایي و دستگیر شد.
 ســرهنگ یوسف شــاکری رئیس پلیس فتای استان 
گفــت: در پی اجرای طرح بــزرگ اقتصادی و اصلاح 
نظام پرداخت ها کارشناسان پلیس فتا شهرستان فاروج 
با رصد و پایش فضاي مجــازي، فردی را که اقدام به 
فعالیت مجرمانه و بارگذاری مطالبي در جهت تشویش 
اذهــان عمومي و مطالــب خلاف حقیقــت می کرد، 

شناسایی و دستگیرشد.
سرهنگ شــاکری اظهار داشت: متهم در بازجویی های 
اولیــه منکر انتشــار هرگونه موارد خــلاف حقیقت در 
فضای مجازی بوده و این اتهام را به فرد دیگری نسبت 
داد که پس از دســتگیری فرد معرفی شده و در مواجهه 
حضوری انجام شده سرانجام متهم لب به اعتراف گشود 
و به انتشار مطالبی برای تشویش اذهان عمومی اعتراف 

کرد.
وی بابیان اینکه متهم با تشــکیل پرونده روانه دادسرا 
شــد از عموم مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه 
جرائم رایانه ای مراتب را ســریعاً از طریق وب ســایت 
پلیس فتــا بخش گزارش های مردمی و شــماره تلفن 

۰۹۶۳۸۰ اطلاع دهند.

حدود ۱۰ تن پیله تر کرم ابریشم در 
شیروان تولید شد

 کارشــناس پرورش کرم ابریشــم و زنبور عسل جهاد 
کشاورزی شیروان گفت: امسال ۹ هزار و ۶۴۸ کیلوگرم 
پیله تر کرم ابریشــم در این شهرستان تولید شد که در 

مقایسه با پارسال رشد چشمگیری داشته است.
زهرا ســیلانه با اشــاره به پایان برداشت پیله تر اظهار 
داشت: امسال به لحاظ شــرایط بارندگی، آب و هوای 
مناســب، رشــد خوب درختان توت، شــرایط مدیریت 
خوب، برگزاری کلاس ها و عدم تلفات برداشت پیله تر 
شهرستان در مقایســه با سال گذشته در هر جعبه یک 

کیلوگرم افزایش داشته است.
وی خاطرنشــان کرد: امسال ۲۲۷ جعبه تخم نوغان در 
این شهرســتان توزیع شــد که میانگین تولید برداشت 
هرجعبه، ۴۲.۵ کیلوگرم بــود و به دلیل افزایش قیمت 

نوغانداران رغبت خوبی در این زمینه داشتند.
 ســیلانه با بیان اینکه توزیع جعبه تخم نوغان با قیمت 
یارانــه ای هر جعبه ۱۵۰ هزار ریال در بین بهره برداران 
پیله تر کرم ابریشــم از ۲۷ فروردین ماه آغاز شــد و تا 
۱۰ اردیبهشت ماه ادامه داشت، گفت: ۱۵۰ نفر پرورش 
دهنده پیله تر کرم ابریشــم در این شهرســتان فعالیت 

دارند و با ادامه آن برای ۱۵۰ نفر شغل ایجاد شد.
 کارشــناس پرورش کرم ابریشــم و زنبور عسل جهاد 
کشــاورزی شــیروان گفت: میزان تولید پیله تر از هر 
جعبه تخم نوغان ارتباط مســتقیم به تغذیه و مراقبت از 
کرم ها و فراهم بــودن محیط پرورش دارد که پرورش 
کرم ابریشــم به عنوان یک صنعت در کنار فعالیت های 

کشاورزی و باغداری در ایجاد اشتغال مؤثر است.
میانگین تولید پیله تر ابریشم در استان ۴۲.۵ کیلوگرم و 
میانگین کشوری ۳۷.۵ است که استان در این خصوص 

از کشور بالاتر است.
این استان رتبه نخســت بهره وری و چهارم تولید پیله 

کرم ابریشم در کشور را دارد.

 برپایی نمایشگاه
 محیط زیست در جاجرم

به مناسبت هفته محیط زیست نمایشگاه محیط زیست 
در شهرستان جاجرم افتتاح شد.

 به مناسبت هفته محیط زیست و دهه کرامت نمایشگاه 
حیــاط وحش در جاجرم با حضور فرماندار ،امام جمعه و 
مسئولین شهرستان جاجرم در محل اداره محیط زیست  

افتتاح شد .
این نمایشــگاه با پیگیری فرهنگ و ارشاد اسلامی و با 
همکاری محیط زیست در اداره محیط زیست به مدت 
یک هفته از تاریخ بیســت خرداد  دایر می باشد در این 
نمایشگاه ۴۰ قطعه عکس که توسط عکاسان جاجرم و 
دوربین های تله ای گرفته شــده همچنین وسایل غیر 
مجاز شکارچیان و کتب و پژوهش های در زمینه حیاط 

وحش در معرض دید همگان قرار گرفته است .  
شکوری مسئول فرهنگ و ارشاد اسلامی جاجرم گفت : 
این نمایشگاه به منظور حمایت از آثار هنری و نهادینه 
کردن ارتقای حفاظت از محیط زیست در جاجرم برگزار 
شــده است و در همین راســتا از فعالین محیط زیست 

تقدیر خواهد شد.  .
احمد صفر زاده رئیس محیط زیســت جاجرم در حاشیه 
این نمایشگاه گفت: ۱۵ حکم جایگزین برای متخلفان 
زیســت محیطی  به منظور هدایت و اصلاح این افراد 
معترض به محیط زیســت جاجرم صادر شده است .وی 
خاطر نشــان کرد:این احکام در قالب خدمات عمومی 
رایگان ،ســاخت آبشــورخور ،تامین آب حیاط وحش و 

کمک به محیط بانان استفاده شده است .

مدیرکل نوسازی مدارس استان خبر داد:

وجود حدود ۱۵۰ مدرسه ناایمن در 
خراسان شمالی

مدیرکل نوســازی مدارس خراسان شمالی از وجود ۱۴۵ تا 
۱۵۰ مدرسه ناایمن در این استان خبر داد.

امین فلاح اظهار کرد: بیشتر این مدارس در شهرستان های 
اسفراین و جاجرم قرار دارند.

وی بــا تاکید بر اینکه این مدارس در شــرایط عادی توان 
تحمل بــار را دارند، گفت: این مدارس به این دلیل ناایمن 
محسوب می شوند که شاید تحمل بار زلزله را نداشته باشند 

و در آن زمان دچار خسارت شوند.
فلاح با اشــاره به قانون تخریب و بازسازی مدارس ناایمن 
و تخریبی از ســال ۸۵ افزود: ۲ هزار و ۵۰۰ کلاس درس 
تخریبی در این اســتان وجود داشــت که یک هزار و ۵۰۰ 
کلاس درس تخریب و بازســازی شــده و ۱۰۰۰ کلاس 

درس باقی مانده است.
وی ادامــه داد: در حال حاضر حــدود ۱۰۰ کلاس درس، 
درحال ساخت اســت که امیدوار هستیم این کلاس ها تا 

مهرماه جایگزین کلاس های ناایمن استان شود.
این مقام مســئول با اشــاره به اینکه در حال حاضر هزینه 
ســاخت هر کلاس درس حدود یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
ریال است، گفت: هزینه ســاخت بسیار بالا رفته و داشتن 
ایــن انتظار که به صورت یک باره تمامی آن ها تخریب و 

بازسازی شوند، امکان پذیر نیست.
وی تصریح کرد: مدارسی که درجه غیر ایمنی آن ها بسیار 
زیاد است، مدارس گلی و سنگی هستند که خوشبخانه این 
مدارس در استان حذف شــده اند و چنین مدارسی در این 

استان وجود ندارد.

نظارت دامپزشکی خراسان شمالی بر 
عرضه شیر فله افزایش یافت

 معاون سلامت اداره کل دامپزشکی خراسان شمالی گفت: 
نظارت این اداره کل بر نحوه عرضه شــیر فله در واحدهای 
صنفی مرکز اســتان افزایش یافته و بــا متخلفان برخورد 

قانونی می شود.
علی اکبر دلیرصحرایی اظهار داشت: دامپزشکی به عنوان 
یکی از متولیان حوزه ســلامت، همواره اعلام کرده است 
که عرضه محصولات لبنی فله ای در خواربارفروشــی ها 
و ســوپری ها ممنوع است، اما این تخلف همچنان در بازار 
مشــاهده می شود، اخیرا در نشستی که با مسوولان برگزار 
شــد، مهلتی به اصناف داده شد تا به این تخلف پایان داده 

شود. 
وی بــا بیان اینکه فعالیت این واحدها به علت نبود نظارت 
بر آنها و عدم کنترل محصولاتی که عرضه می کنند زمینه 
ســاز تهدید سلامت مردم اســت افزود: در این اقدام، اتاق 
اصناف، اتحادیه ها و بازرســی صمت اجرا می شود و پس 
از پایان مهلت با همکاری دستگاه قضا با متخلفان برخورد 

می شود. 
دلیرصحرایی با اشــاره به اینکه طرح ســاماندهی شیر فله 
ای در اســتان از یک دهه گذشــته تاکنون مطرح شده اما 
به علت همراهی نکردن متولیان اصلی اجرای طرح  دلیل 
ناموفق بودن طرح ساماندهی اســت گفت: دامپزشکی به 
عنوان متولی امنیت غذایی در سطح استان مخالف فروش 
هر گونه محصولات لبنی ســنتی در فروشــگاه ها و حتی 
کارگاهی تولیدی اســت و تنها تولید در واحدهای صنعتی 
بــه دلیل رعایت اســتانداردهای تولید و نظــارت دقیق بر 
کارکردشــان از سوی دســتگاهای نظارت ) دامپزشکی ، 

بهداشلتی و غذا و دارو(  مورد تایید است.
معاون سلامت اداره کل دامپزشکی خراسان شمالی گفت: 
شــیر، ماده غذایی ارزشــمندی اســت که نقش مهمی در 
ســبدغذایی دارد اما مردم اقبال زیادی به مصرف شیر فله 
ای دارند این در حالی اســت که  استفاده این محصول به 

این شکل می تواند به صورت بالقوه خطر آفرین باشد. 
وی خاطرنشان کرد: دامپزشکی مخالف عرضه شیر فله ای 
اســت و عرضه آن ممنوع است زیراکه مصرف شیر فله ای 
تهدید برای بهداشت و سلامت جامعه است اما رغبت مردم 
به این محصول سبب شده است تا ساماندهی عرضه آن در 

دستور کار قرار گیرد.
معاون سلامت اداره کل دامپزشکی خراسان شمالی اظهار 
داشت: بیماری های زیادی از طریق شیر قابل انتقال است 
از این رو توصیه کارشناســان همواره بر این بوده است که 
مردم شــیر و فرآورده های لبنی پاســتوریزه و اســتریلیزه 

مصرف کنند. 

خشکسالی، آبرسانی سیار به وحوش 
اسفراین را افزایش داد 

مدیر حفاظت محیط زیســت شهرستان اســفراین گفت: 
خشکسالی و کمبود منابع آب در عرصه های طبیعی سبب 
شد تا آبرسانی ســیار به وحوش در این شهرستان افزایش 

یابد.
علی فرجی اظهار داشت: اکنون بر اساس مشاهدات، نیمی 
از چمشــه هــا در مناطق تحت مدیریــت حفاظت محیط 

زیست در این شهرستان خشک و بی آب شده است. 
وی افزود: اکنون منابع آبی در دسترس وحوش در طبیعت 
به شدت کاهش یافته اســت، آبدهی چشمه ها  به شدت 
کاهش یافته و خشک شــده است از این رو وحوش برای 
یافتن آب به ناچار به مناطق نزدیک روســتاها کشانده می 

شوند.
وی خاطرنشان کرد: برای رفع عطش وحوش و جلوگیری 
از پرسه و حضور آنان در نزدیکی روستاها، آبرسانی سیار به 
وسیله چهار دســتگاه تانکر در حال انجام است که در این 
زمینه با کمبود این ناوگان روبه روهســتیم، برای آبرسانی 
بهتر به وحوش نیاز است شــمار این ناوگان حدود ۲ برابر 
شود.  مدیر حفاظت محیط زیست شهرستان اسفراین گفت: 
کاهش بارندگی ها و وضعیت نامناسب مراتع وحوش را در 
یافتن علوفه در طبیعت با مشکل روبه رو کرده و آنان را به 

اطراف روستاها می کشاند.
وی اظهار داشــت: علاوه بر آبرســانی ســیار، تدابیر لازم 
اندیشــه شده تا محیط بانان آبشخورها را مرمت و لایروبی 
کننــد و محیط بانان در گشــت زنی ها و حضور در عرصه 
ها، نسبت به مرمت و بازسازی آبشخورها اقدام می کنند. 

مدیر حفاظت محیط زیست شهرستان اسفراین خاطرنشان 
کرد: امســال ۱۸ آبشــخور فلزی در عرصــه های تحت 

مدیریت این اداره ساخته شده است. 

خبر خبر

علی وفاه خواه با اشاره به اینکه طرح تشدید نظارت 
بر بازار از ۱۸ اردیبهشــت ماه در خراســان شمالی 
آغاز شده است، گفت: در این طرح ۱۰۰ تیم دونفره 
شــامل ۲۰۰ نفره از ارگان های مختلف نظارت بر 

بازار را برعهده دارند.
علی وفاه خواه، معاون بازرســی و حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگارمااظهار داشت: 
جهت تشدید نظارت بر بازار، مانور سراسری بازرسی 
از رونــد فعالیت واحدهای صنعتی، صنفی و توزیعی 
در سراسر خراسان شمالی از روز هجدهم اردیبهشت 

ماه آغاز شده و در حال اجرا است.
وی با اشاره به اینکه بازرسی ها و نظارت ها بر بازار 
استان تشدید شده اســت، ادامه داد: برای افزایش 
روند نظارت ها بر بازار، ۱۰۰ تیم بازرسی دو نفره در 

سراسر استان فعالیت دارند.
وفاه خواه بــا بیان اینکه در مجمــوع ۲۰۰ نیروی 
نظارتی از واحدهای مختلف ســازمان صمت، جهاد 
کشاورزی، بسیج اصناف، تعزیرات، بهداشت در این 
بازرسی های دخیل هستند، گفت: در حال حاضر ۷۰ 

تیم در مرکز استان و ۳۰ تیم در سایر شهرستان ها 
فعال هستند و این طرح همچنان ادامه دارد.

این مقام مسئول اضافه کرد: برای ایجاد آرامش در 
بازار با احتکار کنندگان کالاهای اساسی و متخلفان 

در این زمینه برخود قانونی می شود.
وفاه خواه خاطرنشــان کرد: براساس بازرسی های 
انجام شده در این بازه زمانی تاکنون ۴۹ فقره پرونده 
تخلف انبار، ۴۱ پرونده تخلف عدم اعلام موجودی 

و ۹ مورد نیــز مربوط به احتکار به ثبت رســیده و 
برای رسیدگی به دستگاه های متولی امر ارجاع داده 

شده اند.
وی با بیان اینکه از ابتدای آغاز طرح تشدید نظارت 
هــا بر بــازار تاکنون ۶ هزار و ۲۵۰ مورد بازرســی 
صورت گرفتــه، گفت: براین اســاس ۷۴۳ پرونده 
تخلف ثبت شــده است که بیشــتر تخلفات شامل 
گران فروشــی، عذم درج قیمــت، عرضه خارج از 
شــبکه، عدم اعلام موجودی و احتــکار کالاهای 

اساسی بوده است.
وی افزود: اصناف مکلف هستند قیمت ها را بر روی 
کالاها درج کنند و صدور فاکتور به مشــتریان و نیز 
ارائه فاکتور خرید به بازرســان برای کنترل قیمت 
هــا ارائه کنند و در غیراین صــورت با آنها برخورد 

قانونی خواهد شد.
معاون بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراســان شمالی 
گفت: شــهروندان سراسر استان در صورت مشاهده 
هــر گونه تخلف اقتصادی مــی توانند مراتب را به 

تلفن ۱۲۴ اعلام کنند.

معاون بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان سازمان صمت خراسان شمالی:

  انجام بیش از ۶ هزار مورد بازرسی در سطح استان

 معــاون حفاظت و بهــره برداری شــرکت آب 
منطقه ای خراسان شــمالی گفت: با اجرای طرح 
متعادل ســازی پروانه چاه های کشاورزی باید تا 
۵۰ میلیون متر مکعب آب در آبخوان های استان 

ذخیره سازی شود.
واسطه با اشاره به اینکه طرح متعادل سازی پروانه 
چاه های کشــاورزی در راستای سند سازگاری با 
کم آبی در حال اجرا اســت، اظهار کرد: این طرح 
دو سال است که در حال اجرا است و باید تا پایان 
ســال ۱۴۰۵، میزان ۵۰ میلیون متر مکعب آب در 

آبخوان ها ذخیره سازی شود.
وی تصریح کــرد: میزان کاهــش آب چاه های 
کشــاورزی در راستای اجرای طرح متعادل سازی 
پروانه چاه های کشــاورزی در هر دشــت استان 

متفاوت است.
واسطه افزود: اجرای مصوبه متعادل سازی پروانه 
چاه های آب کشــاورزی در دشت های استان به 
صورت پلکانی آغاز شده اســت تا میزان ضریب 
برداشــت آب از چــاه های کشــاورزی تا میزان 

مشخص شده، کاهش پیدا کند.
وی با اشــاره بــه اینکه ۹۰ درصــد از چاه های 
آب موجود در اســتان متعلق به بخش کشاورزی 
هســتند، اظهار کرد: تا ابتدای تیرماه سال گذشته 

ســه هزار و ۳۱۶ چاه آب مجاز در اســتان وجود 
داشــت که یک هزار و ۲۰۰ چاه کشــاورزی در 
اســتان چاه برقی بوده که کنتور هوشمند بر روی 

آن نصب است.
این مقام مســئول میزان برداشت آب از چاه های 
مجــاز را ۴۲۲ میلیون متر مکعب و برداشــت آب 
از چاه های غیر مجــاز را ۳۶ میلیون متر مکعب 

عنوان کرد.
عباس ابراهیمی، سرپرســت مطالعات پایه منابع 

آبی شــرکت آب منطقه ای خراسان شمالی نیز در 
ادامه در گفت و گو با ایســنا، از کاهش ۵۵ صدم 
متر آب های زیرزمینی خراسان شمالی طی سال 

آبی گذشته خبر داد.
وی با اشــاره به اینکه سال آبی از ابتدای مهر ماه 
آغاز می شــود و تا مهر ســال بعد ادامه می یابد، 
اظهار کرد: این در حالی اســت که در ســال آبی 
۹۸-۹۹، چهارده دهم متر بــه حجم آب آبخوان 

های این استان افزوده شد.

ابراهیمی گفت: بارش و ســیلاب های بهاره و به 
دنبال آن خاموشــی چاه های آب زیرزمینی سبب 
شــد تا میزان آب آبخوان ها در سال آبی ۹۹-۹۸ 

افزوده شود.
وی با اشاره به کاهش آب زیرزمینی و تاثیر آن بر 
روی کیفیت آب بیان کرد: هر چقدر میزان آب در 
آبخوان ها کاهش یابد بر روی کیفیت آن تاثیر می 

گذارد و سبب افت کیفیت آب می شود.
وی تصریح کــرد: در حال حاضــر آبخوان های 
شهرستان های اسفراین، شیروان و بجنورد در این 

استان در وضعیت بحرانی تری قرار دارد.
این مقام مســئول افزود: به منظور استفاده بهینه 
از آب موجــود و جلوگیــری از کاهش آب های 
زیرزمینی بایــد به موضوع الگوی کشــت توجه 

بیشتری داشته باشیم.
وی ادامه داد: الگوی کشــت سال هاست که در 
حال مطرح شــدن اســت اما هنوز به مرحله اجرا 

درنیامده است.
سرپرســت مطالعات پایه منابع آبی شــرکت آب 
منطقه ای خراســان شــمالی تاکید کرد: تعدیل 
بخشــی پروانه های چاه های آب های زیرزمینی 
یکی دیگر از مواردی است که می تواند در کاهش 

مصرف آب زیرزمینی تاثیر بگذارد.

محبوبه معین مقدس با بیان اینکه دانشــگاه کوثر از 
ســمت وزارت علوم با بی مهری مواجه شده است، 
گفت: عدم پذیرش در رشته های فنی و مهندسی و 
محدود شدن به رشته های علوم پایه تا مرحله ادغام 

این دانشگاه پیش رفت.
 محبوبه معین مقــدس، رییس دانشــگاه دخترانه 
کوثر بجنورد پیش از ظهر امروز در دومین جشنواره 
سراسری علمی، فرهنگی و هنری پروین اعتصامی 
اظهار داشت: دانشگاه کوثر به عنوان دومین دانشگاه 
ویژه بانوان با سه دانشــکده و هدف توانمند سازی 
بانوان تاسیس شد و در حال حاضر با سه هزار و ۴۰۰ 

دانشجو در این مسیر گام برداشته است.
 وی با اشــاره به اینکه توانمنــدی و توانایی های 
دانشجویان کوثر و شرکت آنها در فرآیندهای علمی، 
ورزشــی، فرهنگی و کســب مقام ها باعث مباهات 
استان خراسان شمالی است، ادامه داد: این دانشگاه 
در راســتای اسناد بالادستی نظام جمهوری اسلامی 
ایران راه اندازی شــد و باتوجه به نیاز و قابلیت های 

موجــود در بانوان وجود این دانشــگاه مورد تاکید و 
ضروری است.

 این مقام مســئول با اشاره به اینکه مشابه دانشگاه 
کوثر در بســیاری از کشورها وجود دارد، اضافه کرد: 
علــی رغم ماموریت ذاتی این دانشــگاه که خدمت 
رسانی به دانشجویان است، متاسفانه از سمت وزارت 
علوم با بی مهری مواجه شــده اســت و باعث عدم 

پذیرش در رشــته های فنی و مهندســی و محدود 
شــدن در حوزه فعالیت های علوم پایه شده  و این 

مسئله تا مرحله ادغام این دانشگاه پیش رفت.
 معیــن مقدس گفت: با پیگیری های صورت گرفته 
و متولیان امر در اســتان خراســان شمالی، دانشگاه 
کوثر همچنان پابرجا مانده اســت و در دولت جدید 
توجه خاص تر وزارت علوم به حوزه فعالیت بانوان و 

حمایت ویژه از دانشــگاه های ویژه بانوان در دستور 
کار قرار گرفت. این مقام مسئول اظهار داشت: امید 
است که دانشــگاه کوثر بتواند دانشــگاهی در تراز 

انقلاب اسلامی باشد.
 وی با اشــاره به اینکــه دومین جشــنواره پروین 
اعتصامی با میزبانی دانشــگاه کوثــر بجنورد برگزار 
شده اســت، ادامه داد: دوره نخســت این جشنواره 
در دانشــگاه الزهرا تهران با هدف شناخت استعداد 

و توانمندی های دختران ایران زمین تشکیل شد.
 معیــن مقدس گفت: این جشــنواره در بخش های 
ایده، مســائل  ادبــی، هنری، پژوهشــی،  مختلف 
فرهنگی و آزاد بوده است که به صورت رسمی از آذر 

ماه سال گذشته آغاز شده است.
 وی با بیان اینکه ۷۵۷ اثر از سراســر کشور به این 
جشــنواره ارسال شده است، گفت: میزان آثار ارسال 
به این جشنواره در مقایسه با دوره نخست ۵۸ درصد 
رشد پیدا کرده است که بعد از داوری بخش نخست 

۵۳۸ اثر حائز شرایط داوری قرار گرفتند.

رئیس اداره حفاظت از محیط زیســت جاجرم گفت: 
تا به حال ۱۵ حکم جایگزین برای متخلفان زیست 
محیطــی  به منظــور هدایت و اصــلاح این افراد 

معترض به محیط زیست جاجرم صادر شده است .
ســومین  جلسه شــورای فرهنگ عمومی در سال 
جــاری با موضوع ترویج و توســعه ســبک زندگی 
اســلامی و رعایت شــئونات اســلامی در محیط 
هــای عمومی ،ادارات و نهاد هــا و ارتقای فرهنگ 
حفاظت از محیط زیســت  با حضور اعضاء در محل 
اداره محیط زیست  شــهر جاجرم برگزار شد.حجت 
الاسلام هادی هوشمند نژاد امام جمعه شهر جاجرم 
در پنجاهمین  جلسه شــورای فرهنگ عمومی این 
شهرستان گفت:  حفظ محیط زیست وظیفه همگانی 

و دستور صریح اسلام است .وی افزود: اهمیت آب، 
خاک، زمین و هوا و جنگل جزو چیزهای اســت که 
اســلام در این مورد دســتور صریــح دارد و ما باید 
نســبت به حفظ محیط زیست اهتمام کنیم.  حفظ و 
حراســت از محیط زیست باید بصورت یک فرهنگ 
در بین مــردم رواج پیدا کند و بــا هرگونه تخریب 
در این زمینه برخورد شــود.وی نقش نصایح بزرگان 
دینــی در خصوص حفاظت از محیط زیســت را در 
بین مردم بســیار تأثیرگذار دانست و افزود: سخنان 
ائمه جمعــه و بزرگان دینی می توانــد در ترویج و 
فرهنگسازی حفاظت از محیط زیست در بین مردم 
بسیار تأثیرگذار باشد.رئیس شورای فرهنگ عمومی 
شــهر جاجرم از عدم  رعایت شــئونات اسلامی در 

سطح جامعه و ادارات و نهاد ها  انتقاد کرد و خواستار 
اقدام مسئولان در رسیدگی به این معضل اجتماعی 
شــد. و بیان داشت نظارت مســئولین بر زیر دست 
خود جهت رعایت شــئونات اسلامی ضروری است.

مصطفی حاج زاده فرماندار شهرستان جاجرم گفت : 
محیط زیست جاجرم بزرگترین پهنه محیط زیستی 
استان و  زیســتگاهی زنده و پویا است و حفاظت از 
محیط زیست نیازمند فرهنگ سازی بوده و در دنیای 
امروز بحث ها در زمینه توســعه پایدار است و اینکه 
چگونه از امکانات خود درست استفاده کنیم که هم 
خودمان خوب بهره ببریم و هم نســل های بعدی را 
به مخاطره نیاندازیم .وی با بیان اینکه محیط زیست 
این شهرســتان هم فرصت دارد هم تهدید که دقت 

زیادی را می طلبد، اظهارکرد: نباید به بهانه صنعتی 
شدن شــهرها، مشــکلات زیســت محیطی برای 

نسل های آینده و فعلی به وجود بیاوریم.
حــاج زاده تاکیــد کرد: بایــد در زمینــه اعتبارات 
توجه خــاص به محیط زیســت داشــته ایم .علی 
اصغر شــکوری رئیس فرهنگ و ارشــاد اسلامی و 
دبیر شــورای فرهنگ عمومی جاجــرم  نیز ضمن 
گرامیداشت هفته محیط زیست و ضرورت توجه به 
این امر  بیان داشت : هر جامعه چهارچوب و قوانین 
و مقررات  خاص خود را دارد و رعایت سبک زندگی 
اسلامی و شئونات اســلامی باعث آرامش مردم در 
محیط های بیرون اســت و شایسته است مدیران به 

این نکته توجه جدی داشته باشند.

رییس ســازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
گفت: ۲۵ طــرح در حوزه جهاد کشــاورزی این 
استان به مناســبت هفته جهاد کشاورزی افتتاح 
و یا کلنگ زنی شــد که بیشتر آنها در حوزه دام 

است.
محمــد محمدزاده اظهار داشــت: از مجموع این 

طــرح ها ۱۳ طرح در  حوزه تولیدات دامی، چهار 
طرح در بخــش تولیدات گیاهــی، پنج طرح در 
مدیریت آب و خاک و سه طرح در بخش صنایع 
اســت.وی افزود: در مجموع بــرای این طرح ها 
مبلغ چهــار هزار و ۱۴۵ میلیــارد ریال اعتبارات 

استانی ، ملی و تسهیلاتی هزینه شده است.

رییس ســازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
گفت: با بهره برداری از این طرح ها برای ۲ هزار 
و ۱۲۸ نفر شــغل ایجاد شده است و همچنین ۶ 
هزار و ۶۴۴ خانوار نیز از آن بهره مند خواهند شد.

محمدزاده افزود: همچنین برای توسعه طرح های 
مذکور نیازمند ۶ هزار و ۳۶ میلیارد و ۹۴۵ میلیون 

ریال اعتبار هستیم.
گســتره باغ های اســتان ۴۸ هزار و ۴۹۳ هکتار 
است که در این ســطح ۲۶ گونه باغی تولید می 
شــود و با توجه به شــرایط اقلیمی استان انواع 
محصولات سردسیری و نیمه گرمسیری در این 

استان به عمل می آید.

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای استان خبر داد:

ذخیره آب تا ۵۰ میلیون متر مکعب با اجرای طرح متعادل سازی پروانه چاه های کشاورزی در خراسان شمالی

رئیس دانشگاه کوثر بجنورد مطرح کرد:
بی مهری وزارت علوم به دانشگاه کوثر در محدود کردن رشته ها

در جلسه شورای فرهنگ عمومی جاجرم مطرح شد:
۱۵ حکم جایگزین برای متخلفان زیست محیطی صادر شد

۲۵ طرح جهاد کشاورزی خراسان شمالی افتتاح و یا کلنگ زنی شد

اخبار
WWW.ETEFAGHYEH. IR N E W S

دوشنبه 1401/03/23 سال یازدهم - دور جدید - شماره 2578 - مسلسل 22568
روزنامه صبح استان خراسان شمالی
Etefaghyeh@gmail .com  : پست الکترونیک 



قالیباف: قطعنامه شورای حکام به سود 
مذاکرات وین نخواهد بود

محمد باقر قالیباف رییس مجلس شــورای اسلامی گفت: 
تصویب این قعطنامه به معنای تاثیرپذیری مستقیم آژانس 
از محافل صهیونیســتی اســت، این اقدام همکاری های 
بسیار ســازنده داوطلبانه و سخاوتمندانه ایران با آژانس را 
نادیده گرفته و مســیری است که تداوم آن حتماً به سود 

مذاکرات جاری دیپلماتیک نخواهد بود.
ایرنا: رییس مجلس شــورای اسلامی گفت: تصویب این 
قعطنامه به معنای تاثیرپذیری مســتقیم آژانس از محافل 
صهیونیستی است، این اقدام همکاری های بسیار سازنده 
داوطلبانه و سخاوتمندانه ایران با آژانس را نادیده گرفته و 
مســیری است که تداوم آن حتماً به سود مذاکرات جاری 

دیپلماتیک نخواهد بود.
محمــد باقــر قالیباف در ابتدای جلســه علنی یکشــنبه 
مجلس شورای اسلامی به کمیســیون عمران ماموریت 
داد تا علل و عوامل دقیق حادثه قطار را بررســی کنند و 
گزارش بررسی های خود را در سریعترین زمان ممکن به 

نمایندگان ملت کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
وظیفه خــود میدانم از طرف خود و نماینــدگان از دیدار 

صمیمانه با رهبر انقلاب و نظر لطف ایشان تشکر کنم.
وی تصریــح کرد: مجددا اعلام می کنم که این حمایت ها 
نه تنها ســبب نادیده گرفتن نقاط ضعف و اشــکالات ما 
نمی شود بلکه باور داریم بار مسئولیت مان را در خدمت به 

مردم سنگین تر و اراده ما را راسخ تر می کند.
قالیباف ادامه داد: تاکید مجدد رهبر انقلاب به نام مجلس 
انقلابی ســرمایه بــزرگ و مســئولیت آور برای مجلس 
یازدهم است و تبیین اصول انقلابی ماندن منشور مجلس 

انقلابی محسوب می شود.
رییس مجلس شورای اسلامی تصویب قطعنامه علیه ایران 
در شــورای حکام آژانس را اقدامی خصمانه و غیرسازنده 
خواند و گفت: تصویب این قعطنامه به معنای تاثیرپذیری 
مســتقیم آژانس از محافل صهیونیستی است، این اقدام 
همکاری های بسیار سازنده داوطلبانه و سخاوتمندانه ایران 
با آژانس را نادیده گرفته و مســیری اســت که تداوم آن 

حتماً به سود مذاکرات جاری دیپلماتیک نخواهد بود.
قالیباف گفت: این اقدامات نشان می دهد که طرف مقابل 
در رســیدن به توافق خوبی که تحریم ها علیه ملت ایران 

رفع شود جدی نیست.
وی تصریح کرد: قاطعانه از اقدامات فنی و حقوقی سازمان 
انرژی اتمی در پاســخ به قطعنامه ظالمانه و غیر سازنده 
کشورهای بانی آن حمایت کرده و ضمن استقبال از رای 
منفی روسیه و چین به این قطعنامه تاکید می کنیم تمرکز 
و خنثی ســازی تحریم و ایجاد رونق اقتصادی با تکیه بر 
تــوان داخلی به گونه ای که منجر به گشــایش زندگی و 
شرایط معیشتی مردم شود مهم ترین و قوی ترین پاسخی 
اســت که می توان و باید به دشــمنان و بدخواهان ملت 

ایران داده شود.

چقدر بیماری بروسلوز یا تب مالت 
را می شناسید؛ تشخیص و درمان آن 

چگونه امکان پذیر است؟
 بروسلوز یا تب مالت، یک بیماری است که توسط گروهی 
از باکتری ها از جنس بروسلا ایجاد می شود. این باکتری ها 

می توانند هم انسان و هم حیوانات را آلوده کنند.
ایــن بیماری اغلب در هنگام خوردن مواد غذایی آلوده به 
این باکتری ها گسترش می یابد. این مواد غذایی می تواند 
شامل گوشت خام به صورت مســتقیم و شیر به صورت 
غیرمســتقیم باشد. باکتری ها همچنین می توانند از طریق 
هوا پخش شده و یا به واســطه تماس با زخم باز، فرد را 

مبتلا کنند.
طبق گزارشات مراکز کنترل بیماری و پیشگیری، سالانه 
حداکثــر ۱۴۰ مورد ابتلا به این بیماری در ایالات متحده 
آمریکا گزارش می شــود. افرادی که با حیوانات و گوشت 
خام ســر و کار دارند )به عنوان مثال قصاب ها( بیشترین 

احتمال ابتلا به تب مالت را دارند.
 برای کاهش خطر ابتلا به تب مالت، از خوردن گوشــت 
خام و محصولات لبنی غیرپاســتوریزه خــودداری کنید. 
همچنین هنگام کار با حیوانات یا بافت های حیوانی حتماً 

از لباس های محافظ استفاده کنید.
چه کسانی بیشتر در معرض خطر ابتلا هستند؟

انواع حیوانات از جمله بز، گاو و ســگ ممکن است دچار 
این بیماری شوند؛ طبعاً انسان ها نیز از طریق این حیوانات 
آلــوده، بیمــاری را دریافت می کنــد. باکتری های عامل 
بیماری می توانند از طریق بلع، استنشاق یا تماس با زخم 

باز منتقل شوند.
افرادی که محصولات حیوانــی خام مصرف می کنند نیز 
در معرض خطر ابتلا به این بیماری هســتند. شیر و پنیر 
غیرپاســتوریزه و گوشــت خام ممکن است باکتری های 

بروسلا را در خود داشته باشند.
علائم بروسلوز یا تب مالت

علائم بروســلوز در انسان مشابه علائم آنفولانزا و شامل 
موارد زیر است:

بی اشــتهایی، کمر درد، لرز، بی حالی، ســردرد، دل درد، 
دردهای مفصلی، تب موقت و کاهش وزن.

درمان تب مالت
ایــن بیماری معمولًا با آنتی بیوتیک قابل درمان اســت. 
پزشک ممکن است ریفامپین و داکسی سایکلین را تجویز 
کند. دوره مصرف ایــن داروها برای بهبود یافتن، حداقل 

شش هفته است.
آیا واکســنی برای پیشــگیری از ابتلا به تب مالت وجود 

دارد؟
متأســفانه هیچ واکســنی برای تب مالت در انسان وجود 
ندارد. به همین دلیل انجام اقدامات دیگر برای محافظت 
از خود در برابر این باکتری ها بســیار مهم است. اقداماتی 

چون:
· پرهیز از مصرف گوشــت خام یا شیر، پنیر و بستنی غیر 

پاستوریزه
· اســتفاده از از دســتکش و عینک محافظ و پوشــاندن 

زخم های روی پوست هنگام دست زدن به حیوانات
واکســن تب مالت تنها برای حیوانات موجود است. اگر با 
حیوانات اهلی ســر و کار دارید، باید واکسیناسیون آنها را 

به موقع انجام دهید.

خبر

صالح آبادی با اشاره به جلســه امروز با صرافان بیان داشت: امروز با 
صرافی هــا توافق کردیم که در زمینه اســکناس هم میزان عرضه را 
بیشــتر کنیم و مقررات مربوط به تقاضای بازار در حوزه اسکناس را 

تسهیل کنیم؛ در روزهای آینده اتفاق مثبتی رخ می دهد.
 رییس کل بانک مرکزی گفت: با صرافی ها توافق کردیم که عرضه 
اســکناس ارز را در بازار افزایش دهیــم و مقررات مربوط به تقاضا را 

تسهیل کنیم.
علی صالح آبادی در حاشیه نشســت با صرافان با بیان اینکه یکی از 
مهم ترین بازارهای ما بازار حواله ارزی در کشور است که حجم معامله 
قابــل توجهی را به خود اختصاص می دهد، اظهار داشــت: از ابتدای 
امسال تا ۲۰ خرداد ۸ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار در بازار حواله معامله 
داشتیم که صادرکنندگان نفتی و غیرنفتی در این بازار عرضه داشتند 

و تمام  تقاضاها را پوشش دادند.
وی با تاکید بر اینکه در مدت مشــابه سال گذشــته این میزان ۴.۶ 
میلیارد دلار بوده است که رشــد قابل ملاحظه ای داشتیم، ادامه داد: 
روزانــه ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیون دلار در بازار حواله معامله می شــود که 

عرضه بیشتر از تقاضاست.
رییــس کل بانک مرکزی تصریح کرد: این موضوع را دنبال می کنیم 
که بانک مرکزی تنها خریدار ارز دولت نباشد و بانک های دولتی هم 
بتوانند ارز بفروشــند و بانک مرکزی هم  بتواند فروشــنده ارز باشد و 

ریال را از بازار جمع کنیم.

صالح آبادی خاطرنشــان کرد: خوشــبختانه بالا رفتــن قیمت  نفت، 
پتروشــیمی  و محصولات فولادی  در بازار جهانی و همچنین رشــد 
صادرات غیرنفتی حجم عرضه ما را در بازار حواله بیشــتر کرده و در 

پوشش تقاضای واردات هیچ مشکلی نداریم.
وی با اشــاره به بازار اســکناس نیــز گفت: در بازار اســکناس هم 
صادرکننــدگان عرضه دارند و بانک مرکزی نیز به عنوان بازار ســاز 
در بــازار حضور دارد. در حال حاضر از نظر میزان اسکناســی که در 
بانک مرکزی داریم، هیچ موقع به این میزان در اختیار بانک مرکزی 

نبوده است.
رییس کل بانک مرکزی با اشــاره به جلســه امروز با صرافان بیان 
داشــت: امروز با صرافی ها توافق کردیم که در زمینه اســکناس هم 
میزان عرضه را بیشتر کنیم و مقررات مربوط به تقاضای بازار در حوزه 

اسکناس را تسهیل کنیم.
وی افزود: در روزهای آینده اتفاق مثبتی رخ می دهد و حجم  معاملات 

بالا خواهد رفت تا نیازهای واقعی را پوشش دهیم.
بــه نقل از ایبنِــا؛ صالح آبادی تصریح کرد: بانــک مرکزی در دیگر 
حوزه ها کــه مرتبط با ارز و اثرگذار در این بازار اســت حضور جدی 
و فعال دارد که به طور قطــع با توجه به وضعیت خوبی که در حوزه 
درآمدهای ارزی کشور چه به لحاظ حواله و چه اسکناس وجود دارد، 
می توانــد تعادل خوبی در بازار  برقرار کند و این سیاســت با جدیت 

دنبال می شود.

جلسه ویژه ارزی در میرداماد؛ رئیس کل بانک مرکزی در جمع صرافان چه گفت؟

 وزیر امور اقتصاد و دارایی یکی از عوامل مهم 
تورم در کشــور را افزایش قیمت های جهانی 
عنــوان کرد و گفت: با وجــود این، نرخ تورم 
کشورمان در ماه گذشته نسبت به نرخ تورم در 

کشورهای دیگر پایین تر بوده است.
، ســید احســان خانــدوزی با بیــان اینکه 
»آمارهای بانک مرکزی نشان می دهد که ما 
در ماه گذشته نسبت به فروردین و اسفند ماه 
شاهد افزایش سطح عمومی قیمت ها در کشور 
بودیم« گفت: دو دسته عوامل مؤثر خارجی و 
داخلی وجود دارد که به جهت دقت نکردن به 
این دو دســته عوامل گاهی مواقع در فضای 
عمومی مطرح می شــود که ایــن افزایش ها 

ناشــی از حذف ارز ترجیحی چند قلم کالای 
محدود و مشتقات آنهاست در حالی که واقعیت 
این نیست و ســهم کمی از تورم به حذف ارز 

ترجیحی کالاهای وارداتی برمی گردد.
وی افزود: ســهم بســیار مهم تــری به این 
برمی گردد که داخل کشــور عواملی داشــتیم 
که به صورت طبیعی در ابتدای ســال موجب 
افزایش هزینه تمام شده تولید و محصولات در 

کشور شده است.
وزیر اقتصاد گفــت: افزایش قیمت نهاده های 
تولید، افزایش دســتمزد کارگــران و افزایش 
قیمت انرژی و آب در برخی از بخش ها موجب 
شده است که افزایش قیمت تمام شده کالاها 

محسوس باشد.
وی راجع بــه عوامل خارجی مؤثــر در تورم 
گفت: یک دسته از عوامل خارجی هم داشتیم 
که نه تنها در ایران بلکه در سراسر دنیا موجب 
شــده است که ماه گذشته یعنی ماه آوریل ماه 
بســیار ویژه ای باشد؛ به طوری که در یک ماه 
افزایش قیمت کالاها در کشــور روســیه ۱۷ 
درصد در برزیــل ۱۲ درصد، در هلند ۶/۹، در 
انگلســتان ۹ درصد، آمریــکا ۸ درصد، آلمان 
۴/۷ درصد و ایتالیا بالای ۶ درصد بوده اســت 
که البته میزان افزایش تورم در ماه گذشته در 

اقتصاد ایران کمتر از این کشورهاست.
خانــدوزی با ابــراز اینکه افزایــش عمومی 

قیمت هــا و کالاها را همه دنیــا تجربه کرده 
است، خاطرنشــان کرد: مثلًا ترکیه در طول 
یک سال گذشــته بیش از ۷۰ درصد افزایش 
شــاخص تورمی را تجربه کرده است و ما در 
داخل کشــور به دلیل اینکه با مســئله کمبود 
مواجه نیســتیم کالاهای اساسی تأمین شده 
اســت در حالی که در بســیاری از کشــورها 
جیره بندی شــده اســت و فقط تعداد کمی از 
کالاهای اساســی را مردم می توانند در سوئد، 
انگلستان و کشــورهای دیگر خریداری کنند، 
اما در ایران در زمینه تأمین کالاهای اساســی 
طبق گزارش هــای وزارت جهاد کشــاورزی 

مشکلی نداریم.

تعـاون:  اتـاق  کشـاورزی  کمیسـیون  رییـس 
حـذف ارز ۴۲۰۰ تومانـی پیش شـرط رونـق و 
شـکوفایی اقتصاد کشـاورزی اسـت. متأسفانه 
طـی سـالهای اخیـر شـرایط به گونـه ای پیش 
رفتـه که مـا بیش از پیـش به واردات وابسـته 
شـده ایم و تولیـد تحـت شـعاع قـرار گرفتـه 
اسـت. بدون شـک با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، 
خودکفایـی در برخـی محصـولات کشـاورزی 

خواهدشـد. ایجاد 
 ارسـلان قاسـمی، رییس کمیسیون کشاورزی 
بـا  اختصاصـی  گفتگویـی  در  تعـاون  اتـاق 
اقتصادآنلایـن اظهـار کرد: هـدف اصلی توزیع 
ارز ۴۲۰۰ تومانـی در کشـور حمایـت از دهک 
هـای پاییـن، اقشـار کـم درآمد و آسـیب پذیر 
بـود ولـی بـا ایـن حـال شـاهد آن بودیـم که 

طـی ۴ سـال گذشـته ایـن اتفـاق رخ نداد.
وی افـزود: بـه عبـارت دیگـر می تـوان گفت 
سـود تخصیـص ارز ۴۲۰۰ تومانی بـه واردات 
برخـی کالاهـای اساسـی بـه جیـب عـده ای 
دلال و رانـت خـوار رفـت و اثـری بـر تولیـد 
واحدهـای تولیـدی و سـفره خانوارها نداشـت.

قاسـمی در ادامـه بـا بیـان این که اصـلاح ارز 
۴۲۰۰ تومانـی بایـد هفـت مـاه زودتـر صورت 
مـی گرفـت، خاطـر نشـان کـرد:  با ایـن حال 
کـه  شـد  توزیـع  کشـور  در  زمانـی  ارز  ایـن 
اختـلاف آن بـا ارز آزاد کمتـر از ۱ هزار تومان 
بـود تـلاش دولـت قبـل بـر ایـن بـود کـه با 
ایـن سیاسـت ارز تـک ترخی شـود بـه همین 
دلیـل به تمـام کالاها ارز ترجیحـی اختصاص 

فت. یا
وی گفـت: بـا ایـن حـال چـون در ادامـه راه 
آزاد  ارز  و  تومانـی   ۴۲۰۰ ارز  بیـن  اختـلاف 
موجـود در بـازار زیـاد شـد طبیعتا باعـث رانت 
گسـترده ای شـد و به همین دلیل منابع ارزی 
زیـادی از کشـور از بیـن رفت، بـه همین دلیل 
دولـت قبـل از تخصیـص ارز ۴۲۰۰ تومانـی 
بـه همـه کالاهـا روی گردانـی کـرد و تعـداد 
کالاهای مشـمول ارز ۴۲۰۰ تومانی به شـدت 

یافت. کاهـش 
تعـاون  اتـاق  کشـاورزی  کمیسـیون  رییـس 
افـزود: با این حال دولت شـرایط و زیرسـاخت 
دیگـر  از  تومانـی   ۴۲۰۰ ارز  حـذف  هـای 
کالاهـای باقیمانـده را فراهـم نکـرد به همین 
دلیـل ایـن ارز در اختیـار واردکننـده قـرار می 
گرفـت ولـی تولیدکننـده هیـچ سـودی از آن 

برد. نمـی 
قاسـمی عنـوان کـرد:  تخصیـص ارز ۴۲۰۰ 
تومانـی بـه کالاهـای اساسـی صـورت مـی 
گرفـت ولـی هـر چنـد مـاه یکبـار شـاهد آن 
بودیـم کـه قیمت ایـن محصولات در بـازار به 
شـدت افزایـش مـی یافـت و مصـرف کننـده 
نیـز بـا ایـن تـورم دچـار زیـان عمـده ای می 

. شد
وی در بخـش دیگری از سـخنان خـود گفت: 
در واردات نهاده هـای دامـی و روغـن انحصار 
گسـترده ای وجـود داشـت که همیـن امر یکی 
از دلایـل اصلـی نابسـامانی بـازار نهاده هـا و 

روغـن بود.
قاسـمی در ادامـه تصریـح کرد: تعداد کسـانی 
دارنـد  در دسـت  را  نهـاده کشـور  بـازار  کـه 
بـه انگشـتان یـک دسـت هـم نمی رسـد، امـا 

در  نادرسـت  سیاسـت های  اجـرای  متأسـفانه 
سـال های اخیـر از جملـه سیاسـت ارز ۴۲۰۰ 
تومانـی منجـر بـه ایـن شـده کـه ایـن افـراد 
بسـیار قدرتمنـد شـوند و کمتـر کسـی تـوان 

مقابلـه بـا آنهـا را داشـته باشـد.
تعـاون  اتـاق  کشـاورزی  کمیسـیون  رییـس 
نوعـی  سیاسـت  ایـن  حـذف  کـرد:  عنـوان 
جراحـی در بدنـه اقتصـاد ایـران اسـت و هیچ 
جراحـی بـدون درد و خونریـزی نخواهـد بـود 
امـا اگـر ایـن جراحـی انجـام نمی شـد، منجر 

بـه مـرگ اقتصـاد کشـور مـی شـد.
وی اضافـه کرد: زمانی که سیاسـت ارز ۴۲۰۰ 
تومانی حذف شـد طبیعتـا میـان واردکنندگان 
رقابـت بـه وجـود آمـد و ایـن رقابـت جـای 

انحصـار را گرفته اسـت.
قاسـمی بـا تاکید بـر اثـرات حـذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانـی بـر خودکفایـی در برخـی محصولات 
 ۴۲۰۰ ارز  حـذف  کـرد:  تاکیـد  کشـاورزی 
تومانی پیش شـرط رونـق و شـکوفایی اقتصاد 
کشـاورزی اسـت. متأسفانه طی سـالهای اخیر 
شـرایط بـه گونـه ای پیـش رفتـه که مـا بیش 
از پیـش بـه واردات وابسـته شـده ایم و تولیـد 
تحـت شـعاع قرار گرفته اسـت. بدون شـک با 
حـذف ارز ۴۲۰۰ تومانـی، خودکفایی در برخی 
محصـولات کشـاورزی ایجـاد خواهدشـد. اگر 
دولـت جریـان تولیـد و تجـارت را بـه بخـش 
خصوصـی بسـپارد و خـود اقـدام بـه نظـارت 
و کنتـرل سیسـتم کنـد اتفاقـات بسـیار خوبی 

می افتـد.

مع الاســف هنــوز اقتصاددانــان محتــرم ایــن 
را نپذیرفته انــد کــه بخشــی از بــار رفــع 
تحریم هــا بــا آنهاســت، و مســئله صرفــاً 
ــتمدار  ــه سیاس ــا ب ــه آن ه ــت ک ــن نیس ای
ــد. ــع کن ــا را رف ــه تحریم ه ــد ک دســتور دهن
کیهــان نوشــت: گروهــی ۶۱ نفــره کــه 
بیــش از ۴۰ تــن از آن هــا در انتخابــات 
حســن  از   ۱۳۹۶ ســال  ریاســت جمهوری 
ــه ای  ــد در بیانی ــی حمایــت کــرده بودن روحان
ــا انتقــاد از شــرایط  در پوشــش اقتصــاددان ب
ــورده  ــت خ ــخه شکس ــور نس ــادی کش اقتص
برجــام را راه حــل مشــکلات فعلــی دانســتند.
ــه  ــدگان بیانی ــه فهرســت امضاکنن ــی ب نگاه
ــی  ــان حام ــب آن ــد اغل ــان می ده ــوق نش ف
دولــت قبــل بــوده یــا در آن دولت مســئولیت 
ــا اشــاره بــه  داشــته اند. خبرگــزاری تســنیم ب
ایــن نکتــه نوشــت: نــام بیــش از ۴۰ تــن از 
ــی  ــی از حســن روحان ــه حمایت ــان در بیانی آن

ــده شــده اســت. در ســال ۱۳۹۶ دی
ــده  ــه گع ــا ک ــروه از اقتصادخوانده ه ــن گ ای

ــی  ــی حت ــوند، ول ــده می ش ــان خوان نهادگرای
امضــای افــراد سرشــناس گــروه خــود را پای 
ــان  ــریع و در هم ــی س ــد، خیل ــه ندارن بیانی
ــتن  ــود را از نوش ــزه خ ــه، انگی ــدای بیانی ابت
ــس  ــا پ ــد. آن ه ــا کرده ان ــه افش ــن بیانی ای
ــود  ــه خ ــور- ک ــت کش ــیاه نمایی وضعی از س
از مســببان آن بــه شــمار می رونــد- بــاز 
ــد  ــا تأکی ــای نخ نم ــان ادعا ه ــر هم ــم ب ه
ــرای حــل مشــکلات کشــور  ــد کــه ب کرده ان

ــم. ــام و FATF را بپذیری ــد برج بای
حال آنکــه کمتــر اقتصــاددان و یــا حتــی 
انســان منصفــی اســت کــه ندانــد مــا 
ــاراتش  ــص و خس ــه نواق ــا هم ــام را ب برج
طــی هشــت ســال دولــت روحانــی دربســت 
پذیرفتیــم، امــا نــه تنهــا مشــکلات اقتصادی 
حــل نشــد بلکــه تعــداد تحریم هــا بــه 
ــه  ــه ب ــر اینک ــت دیگ ــش یاف ــر افزای دوبراب
اذعــان اغلــب کارشناســان، مشــکلات امــروز 
مــا ناشــی از ســوءمدیریتی اســت کــه بخــش 
ــت  ــای هش ــه خرابکاری ه ــم ب ــده آن ه عم

ــردد. ــر بازمی گ ــت تدبی ــال دول س
کارشناســان  از  یکــی  شــاکری  مجیــد 
بــه  واکنــش  در  کــه  اســت  اقتصــادی 
کــرد:  اظهــار  اقتصــاددان،   ۶۱ بیانیــه 
نهادگــرا   ۶۱ بیانیــه  فراز هــای  بعضــی 
انصافــاً محتــرم اســت مثــل »سیاســتگذاری 
اقتصــادی عرضــه آزمون وخطــا نیســت« 
ــرای  ــرای اج ــی ب ــود حکمران ــزوم بهب ــا ل ی
ــگاه  ــوع ن ــا ن ــی. ام ــات قیمت ــق اصلاح موف
ــوز  ــا و FATF هن ــاره تحریم ه ــتان درب دوس
مثــل ۱۰ ســال قبــل اســت. تصــور می کننــد 
امنیتــی  تحریم هــا بــه دلایــل سیاســی 
وضــع شــده اند و اگــر مثــلًا سیاســتمدار 
ــد  ــی« نکن ــه بین الملل ــی در عرص »زورآزمای

لابــد تحریم هــا هــم رفــع می شــود.
ــان  ــه گفتــه او، مع الاســف هنــوز اقتصاددان ب
ــی  ــه بخش ــد ک ــن را نپذیرفته ان ــرم ای محت
و  آنهاســت،  بــا  تحریم هــا  رفــع  بــار  از 
ــه  ــا ب ــه آن ه ــن نیســت ک ــاً ای مســئله صرف
ــا  ــه تحریم ه ــد ک ــتور دهن ــتمدار دس سیاس

را رفــع کند.شــاکری تأکیــد دارد:  بخــش 
ــای  ــودن تیم ه ــف ب ــیار ضعی ــی از بس مهم
ــن  ــه ای ــون ب ــران از ۸۲ تاکن ــی ای مذاکرات
ــر  ــی مگ ــان ایران ــه اقتصاددان ــردد ک برمی گ
ــم  ــه تحری ــی از اینک ــان درک ــوادری از آن ن
ندارنــد.  می کنــد  کار  چگونــه  و  چیســت 
ــته های  ــم بس ــر ه ــن خاط ــه همی ــاً ب دقیق
طــرف ایرانــی معمــولًا بــه طــرز شــرم آوری 
ضعیــف و حقوقــی- سیاســی و غیراقتصــادی 

ــتند. هس
وی اضافــه کــرد: شــما همیــن حــالا از ایــن 
عزیــزان امضاکننــده بیانیــه بپرســید در عمــل 
منظورشــان از رفــع تحریــم چیســت؟ هرگــز 
ــاره  ــگ درب ــبتاً هماهن ــخ نس ــک پاس ــه ی ب
معنــای »رفــع« و »تحریــم« نمی رســید 
واقعیــات  بــا  را  نســبت  از  کــه حداقلــی 
تفــاوت  باشــد. درک  روی زمیــن داشــته 
تگ هــا )برچســب هایی کــه آمریــکا روی 
ــکل  ــذارد( و ش ــی می گ ــای ضدایران تحریم ه

ــد. ــه بمان ــر ک ــه اث ــال و تاریخچ اعم

خاندوزی: کالاهای اساسی در سایر کشورها جیره بندی شده است

رییس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون تاکید کرد:

ارز 42۰۰ تومانی، کمر به نابودی کشاورزی بسته بود

واکنش کیهان به بیانیه ۶۱ اقتصاددان درباره تورم سه رقمی: 

 مشکلات امروز ما به خاطر خرابکاری های دولت روحانی است

سلامت

این نوشیدنی را بخورید تا آلزایمر نگیرید
ــو و آب آن حــاوی مقادیــر زیــادی آنتــی اکســیدان و ســایر  آلبال
ــرات  ــت اث ــن اس ــه ممک ــتند ک ــد هس ــی مفی ــات گیاه ترکیب

ــد. ــته باش ــز داش ــلول های مغ ــر روی س ــی ب محافظت
ــد  ــم می توان ــاب می کنی ــرف انتخ ــرای مص ــه ب ــیدنی ک  نوش
تأثیــر قدرتمنــدی بــر مغــز داشــته باشــد. بــرای مثــال، نوشــیدن 
چــای خطــر ابتــلا بــه زوال عقــل را کاهــش می دهــد و مصــرف 
نوشــابه رژیمــی ایــن خطــر را بــه میــزان قابــل توجهــی افزایــش 
ــک  ــه ی ــت ک ــده اس ــخص ش ــال، مش ــن ح ــا ای ــد. ب می ده
نوشــیدنی بــه طــور خــاص موجــب تقویــت حافظــه در افــرادی 
ــر  ــن تأثی ــد )و همچنی ــج می برن ــل رن ــه از زوال عق ــود ک می ش
ــا  ــد ت ــه بخوانی ــی دارد(. در ادام ــلامت کل ــر س ــی ب ــل توجه قاب
ــما و  ــز ش ــه مغ ــد ب ــیدنی می توان ــه نوش ــه چ ــوید ک ــه ش متوج

ــد. ــک کن ــما کم ــایی ش ــای چش جوانه ه
زوال عقــل بــا اجســام لویــی یــا دمانــس بــا اجســام لویــی، نوعــی 
ــناخت،  ــار، ش ــواب، رفت ــر در خ ــا تغیی ــه ب ــت ک ــل اس زوال عق
مشــخص  بــدن  خــودکار  عملکردهــای  تنظیــم  و  حرکــت 
ــه آن  ــت اولی ــه علام ــه همیش ــت دادن حافظ ــود و از دس می ش

ــت. نیس
ــه  ــوری ک ــت؛ به ط ــگفت آور اس ــل ش ــه زوال عق ــلا ب ــار ابت آم
ــر  ــون نف ــش میلی ــش از ش ــر، بی ــن آلزایم ــزارش انجم ــق گ طب
ــی می شــود  ــلا هســتند کــه پیش بین ــه آلزایمــر مبت ــکا ب در آمری

ــد. ــون افزایــش یاب ــه ۱۳ میلی ــا ســال ۲۰۵۰ ب ــداد ت ــن تع ای
زوال عقــل در مجمــوع از ســرطان ســینه و پروســتات مرگبارتــر 
ــن  ــد. یافت ــر را می کش ــک نف ــالمند ی ــه س ــر س ــت و از ه اس
ــی در  ــز حت ــلامت مغ ــت س ــت و تقوی ــرای محافظ ــی ب راه های

ــت. ــم اس ــیار مه ــرایط بس ــن ش بهتری
امــا از آنجایــی کــه زوال عقــل می توانــد آســیب قابــل توجهــی 
بــه آن انــدام حیاتــی و میلیاردهــا ســلول مغــزی وارد کنــد، مهــم 
ــه طــور  ــا ب ــوان انجــام داد ت ــم کــه چــه کاری می ت اســت بدانی
بالقــوه از آســیب بــه عملکــرد شــناختی خــود جلوگیــری کنیــم - 
ــت  ــز خــود را پــس از شــروع زوال عقــل مدیری ــا ســلامت مغ ی

کنیــم.
ــان  ــد، نش ــر ش ــال ۲۰۱۹ منتش ــه در س ــه ک ــک مطالع ــج ی نتای
داد کــه آب آلبالــو بــه بهبــود توانایی هــای شــناختی در بیمــاران 
آلزایمــری کمــک می کنــد. محققــان بــر ایــن باورنــد کــه آنتــی 
ــد  ــت کلی ــن اس ــوه ممک ــن آب می ــود در ای ــیدان های موج اکس

اصلــی ایــن موضــوع باشــد. امــا چــرا؟
نشــان  مطالعــه  توضیــح می دهــد: چنــد  آلزایمــر  انجمــن 
می دهــد کــه »اســترس اکســیداتیو« ممکــن اســت در تغییــرات 
ــش  ــود، نق ــر می ش ــاری آلزایم ــه بیم ــلا ب ــث ابت ــه باع ــز ک مغ

ــد. ــته باش داش
آب آلبالــو سرشــار از آنتــی اکســیدان اســت کــه می توانــد 
ــاوی  ــو و آب آن ح ــد. آلبال ــرف کن ــیداتیو را برط ــترس اکس اس
مقادیــر زیــادی آنتــی اکســیدان و ســایر ترکیبــات گیاهــی 
ــر روی  ــی ب ــرات محافظت ــت اث ــن اس ــه ممک ــتند ک ــد هس مفی

ســلول های مغــز داشــته باشــد.
مطالعــات نشــان داده انــد کــه آب آلبالــو سرشــار از ویتامین هــا و 
مــواد مغــذی اســت کــه می توانــد بــه درد عضــلات، مشــکلات 
ــد  ــی مانن ــن بیماری های ــالا و همچنی ــون ب ــار خ ــواب و فش خ

نقــرس و آرتریــت کمــک کنــد.
ایــن فوایــد ممکــن اســت بــه تأثیــر آب آلبالــو بــر مغــز مربــوط 
ــاری و  ــت رفت ــتادیار بهداش ــای«، اس ــگ چ ــیو چین ــد. »ش باش
تغذیــه در دانشــگاه دلاور توضیــح داد: اثــرات مفیــد بالقــوه آلبالــو 
ــامل  ــه ش ــا ک ــال آن ه ــت فع ــات زیس ــه ترکیب ــت ب ــن اس ممک
ــوط  ــود، مرب ــن می ش ــیانین ها و ملانی ــا، آنتوس ــول ه ــی فن پل
باشــد. آن هــا همچنیــن ممکــن اســت بــه اثــرات بالقــوه کاهــش 
ــد  ــرا فشــار خــون می توان ــو مرتبــط باشــند، زی فشــار خــون آلبال

بــر جریــان خــون بــه مغــز تأثیــر بگــذارد.
اطمینــان از اینکــه از ســلامت کلــی خــود مطلــع هســتید و اینکــه 
ــد  ــید، می توان ــل باش ــه زوال عق ــم اولی ــال علائ ــه دنب ــد ب بای

بخــش مهمــی از مدیریــت ایــن بیمــاری باشــد.
ــد: تشــخیص  ــر«، روانشــناس بالینــی، می گوی ــان ســی وارن »رای
ــد  ــه می توانی ــت ک ــی اس ــن معن ــه ای ــل ب ــگام زوال عق زودهن
بیشــتر در تصمیم گیری هــای شــخصی دربــاره آینــده خــود 
ــر شــروع  ــا را زودت ــد درمان ه مشــارکت داشــته باشــید. می توانی
ــی از  ــد برخ ــد، و می توانی ــر می کن ــا را مؤثرت ــه آن ه ــد، ک کنی
بیماری هایــی را کــه می تواننــد علائــم زوال عقــل شــما را بدتــر 
کننــد، ماننــد کمبــود ویتامیــن، اختــلالات خــواب، افســردگی یــا 

ســوء مصــرف الــکل، شــروع کنیــد.
انتخاب هــای خــاص ســبک زندگــی می توانــد بــه کاهــش 
خطــر زوال عقــل یــا بهبــود عملکــرد شــناختی کمــک کنــد. بــه 
ــات  ــد. تحقیق ــز باش ــده مغ ــت کنن ــد تقوی ــژه، ورزش می توان وی
زوال  روز خطــر  در  دقیقــه ورزش  نشــان می دهــد کــه ۲۰ 
شــناختی را حتــی پــس از شــروع زوال عقــل کاهــش می دهــد و 

ــد. ــم می کن ــز فراه ــرای مغ ــی ب ــای محافظت پروتئین ه
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خبر

رئیس هیئت قایقرانی خراسان شمالی 
استعفا داد

هادی راضیان با انتشــار نامه ای به رئیس فدراســیون 
قایقرانی کشــور از ســکان داری این رشته در خراسان 

شمالی استعفا داد.
به گزارش خبرنگار ما هادی راضیان ســابقه فعالیت ۲۰ 
ساله در رشــته قایقرانی را در کارنامه خود دارد و دلیل 
اســتعفای خود را  ناملایمتی هــا و کمبودها  ،اختلاف 
نظرهای متعدد، مدیریــت بر پایه غرض ورزی های به 

دور از روح حاکم بر ورزش دانسته است.
وی همچنیــن در بخش دیگری از این نامه  حاشــیه 
ســازی و تنگ نمــودن میدان برای نخبــگان ورزش 
استان)استعفای بیش از ۱۰ رئیس هیئت ورزشی استان(، 
جلوگیری از برهم زدن فضای آرام حاکم بر فعالیت های 
رشته پرافتخار قایقرانی را از دلایل سلب  توفیق خدمت 

و همکاری عنوان کرده است.
هادی راضیان علاوه بر داشــتن ســمت ریاست هیئت 
قایقرانی در خراســان شمالی عضو شــورای راهبردی 

توسعه  فدراسیون قایقرانی کشور است.

 برگزاری جشنواره لیوان چینی در 
بجنورد

جشــنواره لیوان چینی به مناسبت میلاد هشتمین اختر 
تابنــاک ولایت و امامت امام رضا )ع( در بجنورد برگزار 
شــد.رئیس هیئت ورزش های همگانی خراسان شمالی 
در گفتگــو با خبرنگار ما گفت:  جشــنواره لیوان چینی 
پســران در  بجنورد با حضور ۱۵۰ ورزشــکار در سالن 
۹ دی برگزار شــد.مجید جودت افزود: این جشــنواره با 
هدف اســتعدادیابی و ایجاد شور و نشاط در بین پسران 
برگــزار و در پایان از نفرات برگزیده تقدیر شــد.جودت 
 sport( خاطر نشــان کرد : امروزه بازی لیــوان چینی
 )cup stacking( که بانام های چیدن لیوان )stacking
یا چیدن ســرعتی )speed stacking( شناخته می شود 
تبدیل به یکی از بازی های محبوب شده است. این بازی 
معمــولًا به کمک ۱۲ لیوان انجام می شــود و بازیکنی 
که در زمان کمتری دور خود را به پایان برســاند، برنده 
خواهد بود. البته باید گفت که لیوان چینی به عنوان یک 
ورزش شــناخته  شده اســت و  انجام این ورزش فواید 
بســیار زیادی بر روی بدن به خصوص کارکرد مغز دارد، 
همچنیــن آموزش لیوان چینی در مدارس کمک زیادی 

به افزایش تمرکز و علاقه دانش آموزان می کند.

سعید علی حسینی سرمربی تیم ملی 
وزنه برداری شد

بعــد از برکناری محمدحســین برخواه، بــا حکم علی 
مرادی، سعید علی حسینی به عنوان سرمربی جدید تیم 

ملی وزنه برداری معرفی شد.

بعد از اعتصاب ملی پوشــان وزنه بــرداری و ترک اردو 
توسط آن ها، رییس فدراسیون در اقدامی عجیب تصمیم 
به برکناری محمدحسین برخواه گرفت. در روزهای اخیر 
زمزمه های حضور سعید علی حسینی به عنوان جانشین 
او به گوش می رســید که این موضوع امروز به صورت 

رسمی اعلام شد.
علی حسینی، نایب قهرمان ســابق دسته فوق سنگین 
جهــان که پیش از این به عنوان ســرمربی تیم جوانان 
فعالیت می کرد، حالا هدایت تیم ملی بزرگسالان را در 

دست گرفته است.
این اتفاق در حالی رخ داده که فدراســیون اعلام کرده 
بــه زودی با نظر علی حســینی و از وزنه برداران جهت 
آمادگی حضور در مســابقات همبســتگی کشــورهای 
اســلامی دعوت می شــود. باید دید علی حسینی قصد 
دارد با پادرمیانی مشــکل بین وزنه بــرداران و رییس 
فدراســیون را حــل کند یــا طبق گفته علــی مرادی 
 نفــرات جوان تــر جایگزین ملی پوشــان قبلی خواهند

 شد!
حمید محمــدی نیز به عنوان مربــی در کنار تیم ملی 
بزرگســالان خواهد بود و علی حسینی را همراهی می 

کند.

تراکتور برنده بازی با نساجی 
مازندران اعلام شد

با حکم کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال، تراکتور برنده 
بازی با نساجی مازندران شد.

هفته هــای پایانی رقابــت های لیگ برتــر، روزهای 
عجیبی را سپری کرد. سه دیدار از مسابقات لیگ بیست 
و یکم به دلایل مختلفی لغو و نیمه کاره رها شــدند تا 
کمیته انضباطی یکی از پرکارترین فصول خود در طول 

برگزاری ۲۱ دوره گذشته این پیکارها را سپری کند.
پس از دیدار تراکتور و پرســپولیس کــه به دلیل عدم 
شرایط برگزاری مسابقه و پرتاب سنگ از سوی هواداران 
نیمه کاره رها شــد، دو مسابقه هوادار برابر صنعت نفت 
و همچنیــن دیدار تراکتور مقابل نســاجی به دلیل عدم 

حضور تیم های هوادار و نساجی برگزار نشد.
دیروز کمیته انضباطی خود درخصوص دیدار آبادانی ها 
و شــاگردان عنایتی صادر نمود و اکنون این کمیته، نظر 

خود را درخصوص دیدار دیگر نیز اعلام کرد.
در نهایت بر اســاس حکم کمیته انضباطی فدراســیون 
فوتبال، نتیجه دیدار دو تیم نســاجی مازندران و تراکتور 
از هفته سی ام مســابقات لیگ برتر، سه بر صفر به نفع 

تراکتور اعلام شد.
گفتنی است، دیدار دو تیم نساجی مازندران و تراکتور از 
هفته سی ام مسابقات لیگ برتر با اعلام سازمان لیگ و 
به دلیل مشــخص نبودن ورزشگاه از سوی تیم میزبان، 

لغو شده بود.

با کســب میزبانی مسابقات کشــوری تنیس در خراسان شمالی می 
توانیــم جام را در خانــه حفظ کنیم اگر لازمه هــای این ورزش در 

استان اجرایی شود.
قهرمان چندین دوره مســابقات تنیس خراســان شمالی در گفتگو با 
خبرنگار ما گفت:  با ســابقه بیش از ۱۵ سال فعالیت  در رشته تنیس  
واضح اســت اگر حمایت هایی که در دو ســال اخیر از ای رشته در 
اســتان شده است امتداد داشته باشــد ، اخذ میزبانی های کشوری و  

نگهداری جام  این رقابت ها در استان دور از انتظار نیست.
رضا رایگان که خود دارای مدرک مربیگری تنیس اســت اظهار می 
کنــد : پیش از این در تیم هــای البرز  گاز کیــش در رقابت های 
کشــوری به میدان رفته و بر این باور ام که دستیابی به قابلیت های 
جسمانی  ، داشتن تکنیک صحیح بازی،تاکتیک ها، بدن سازی هدف 
دار مهمترین نیاز یک بازیکن تنیس اســت و  خوشبختانه بازیکنان 
اســتان در قیاس با دیگر اســتان ها به لحاظ استعداد کم و کاستی 
ندارند و مطمئناً تقویت این موارد برای آنان الزامی است و همچنین 

قابل به ذکر است استان هایی نظیر تهران و اصفهان به دلیل قدمت 
و امکانات زیر ساختی بسیار فراتر از خراسان شمالی قدم بر می دارند.
رایگان افزود:  در یک  ســال اخیر اقدامات خوبی توسط رضا کافی 
رئیس هیئت تنیس اســتان و تیم مدیریتی وی در راستای رشد این 
ورزش  انجام شده و نیاز است برای رشد هر چه بیشتر و بهتر تنیس 
اقدام به اخذ میزبانی مسابقات کشوری در استان شود تا محکی جدی  

برای بازیکنان تنیس خراسان شمالی فراهم گردد.
وی کمبــود فضای آموزشــی و تمریناتی را مهم ترین مشــکل این 
ورزش در اســتان دانســت و تصریح کرد: جا دارد اداره کل ورزش و 
جوانان با همت هیئت تنیس اســتان و فدراسیون به فکر اختصاص 
زمینی مختص به خود اداره ورزش و جوانان در استان باشند تا نسبت 
به تعدد زمین های بازی اقدام خوبی شــکل گرفته و پس آن یکی از 
دیگر نیازهای این ورزش در استان، که سالن سرپوشیده تنیس  است 
را مد نظر و  رفع نیاز کنند چرا که همواره در فصول ســرد سال این 

کمبود در استان آزار دهنده بوده است.

رضا رایگان به مقایسه سطح مربیان و داوران خراسان شمالی با دیگر 
اســتان ها گریزی زد و اظهار داشت: استقبال از ورزش تنیس نیز به 
مانند دیگر رشــته های ورزشی به صورت رقابتی در آمده است و می 
طلبد با وجود این سطح از استقبال ورزشکاران، مربیان و داورانی زبده 
در اســتان پرورش داده شود که مســتلزم آن برگزاری کلاس های 
آموزشی و ارتقاء سطح در اســتان است که خوشبختانه این موضوع 
نیز از چشم ریاست هیئت دور نمانده  و امیدواریم برگزاری این دوره 

های آموزشی تداوم داشته باشد.
به گزارش خبرنگار ما رضا رایگان در آخرین رقابت های استانی جام 
آدینه که به مناســبت ولادت امام رضا )ع( در بجنورد برگزار شد در 
بین  ۲۶ شرکت کننده از شهرهای بجنورد، اسفراین و جاجرم موفق 
به کســب عنوان قهرمانی شد و پس از وی  مهدی علی آبادی نایب 
قهرمان و مجتبی شــاکری و مهدی شــریفانی به طور مشترک در 

جایگاه سوم ایستادند.

گفتگو با قهرمان جام آدینه استانی تنیس ؛

جام را در خانه 
حفظ می کنیم اگر …

فشار فزاینده روی مدیریت استقلال برای انتخاب سرمربی

دانستنی های مهم درباره استفاده صحیح از کرم ضد آفتاب

بازی با اسم ها حول نیمکت استقلال ادامه دارد؛ هرروز 
یک نام جدید مطرح می شود و مشخص هم نیست چه 

زمانی سرمربی انتخاب خواهد شد.
مصطفی آجورلو و همکارانش شــاید تصور اینکه بعد از 
موافقت با جدایی فرهاد مجیــدی در مخمصه بزرگی 
دربــاره انتخاب ســرمربی جدید قــرار بگیرند را هم 
نمی کردنــد. گزینه اول و آخر مدیران اســتقلال برای 
جایگزینی فرهاد مجیدی کســی نبود جز جواد نکونام. 
مربی ای کــه از دوران بازی خود در پاس تهران رابطه 
خوبی با آجورلو داشت و حتی در مقطعی در تراکتور نیز 
قــرار بود هدایت این تیم را برعهده بگیرد اما شــرایط 
مهیا نشــد.بلافاصله بعد از موافقت با استعفای مجیدی 
مذاکرات با نکونام آغاز شد و تا مراحل نهایی نیز پیش 
رفــت. در ادامه اما فشــارهای هــواداری در صفحات 
مجازی و البته شــرایط خوبی کــه این مربی در فولاد 
داشــت باعث شــد تا او پیشــنهاد آجورلو را رد کند و 
تصمیم به ماندن در خوزستان بگیرد.جواب رد نکونام به 

پیشنهاد استقلال دقیقا همان مساله ای بود که مدیریت 
استقلال تصورش را نمی کرد و باعث شد تا آبی ها وارد 

یک چالش بزرگ برای انتخاب سرمربی شوند.
در آن حال و هــوا البته آندره آ اســتراماچونی نامی 
بــود که در صفحــات مجازی بارها مطرح شــد اما 
آجورلــو هرگز با توجه به پرونــده در جریان فیفایی 
بــا او مذاکره ای انجام نداد تا خیلی ســریع شــایعه 

استراماچونی تکذیب شود.
در بین گزینه های ایرانی شــاید جــواد نکونام و امیر 
قلعه نویی با توجه به سوابق و افتخارات شان شایستگی 
نشستن روی نیمکت را داشتند و این مساله را آجورلو و 
همکارانش خوب می دانستند. قلعه نویی که با گل گهر 
تمدید کرده بود و وقتی نکونام هم پیشــنهاد آبی ها را 
در کمال ناباوری رد کرد، آجورلو دیگر روی فرد دیگری 

تمرکز نکرد.
این حالت به معنای شروع بازی »اسم- فامیل« برای 
استقلال و طرفدارانش بود. در یک هفته گذشته اگرچه 

آجورلو و همکارانش ســخت مشــغول مذاکره با افراد 
مختلف هســتند و هیچ واکنشی به اسامی مطرح شده 
ندارنــد، اما نام های پرتعــداد و بزرگ و کوچکی برای 

نیمکت استقلال مطرح شده است.
بــازی با نام هــای بزرگ بــا زوران مامیــچ و رازوان 
لوچسکیو شروع شــد؛ در ادامه به ژوزه مورایس رسید 
و از شب گذشته نیز گفته می شود ارسون یانال، سنول 
گونش و ارطغرول ســاغلام دو مربــی ترک تبار مورد 
توجه آجورلو قرار گرفته اند. شاید اگر ژاردیم هم هدایت 
شــباب الاهلی امارات را برعهده نمی گرفت تا همین 

حالا با نامش گمانه زنی های پرتعدادی انجام می شد.
گمانــه زنی درباره آمدن مربی خارجــی به ایران البته 
موضوع آشــنایی برای مخاطبان فوتبال اســت. بارها 
مشاهده کرده ایم مدیران باشگاه ها هربار که می خواهند 
سرمربی جدید انتخاب کنند، در فضاهای طرفداری نام 
های متعددی مطرح می شــود که خیلــی از آنها حتی 
گزینه باشگاه هم نیستند  و فقط علاقه برخی طرفداران 

و فعالان در فوتبال محسوب می شوند.
درباره استقلال هم به نظر می رسد بسیاری از نام هایی 
که مطرح شده بیشــتر به علاقه برخی هواداران برای 
حضور آنها و البته ربط دادن برخی مربیان به ارتباطات 
گذشــته با مدیران در باشگاه های دیگر ختم می شود. 
حالا درباره اســتقلال هم این مســاله صدق می کند. 
بــه خصوص اینکه تجربه نشــان داده معمولا مدیران 
باشگاه ها با انتخاب ســرمربی جدید همه شایعات را از 
بین می برند و گزینــه ای را معرفی می کنند که نامش 

مطرح هم نشده است!
اگرچه تب انتخاب ســرمربی جدید استقلال در فضای 
مجازی و رســانه ای حسابی داغ شده و هر دقیقه و هر 
ساعت خبر جدیدی در این خصوص منتشر می شود اما 
مهم ترین موضوع این است که هرچه سریع تر سرمربی 

جدید از سوی مدیریت باشگاه معرفی شود.
ادامه دار شــدن مذاکرات استقلال با گزینه های مورد 
نظر نه تنها بازار شــایعات و گمانه زنی هایی که خیلی 

از آنها منبع مشــخصی ندارنــد را داغ نگه می دارد که 
می تواند برای باشگاه اســتقلال نیز هزینه هایی داشته 
باشد. حالا هواداران استقلال منتظرند تا هرچه سریع تر 
جانشــین فرهاد مجیدی مشخص شود. طولانی شدن 
روند مذاکرات به معنای از دست دادن روزهای طلایی 
نقل و انتقالات و البته تاخیر در شــروع تمرینات آماده 

سازی برای فصل جدید است. 
با توجه به اینکه استقلالی ها انتظاری جز دفاع از عنوان 
قهرمانی فصل گذشــته برای تیم شــان ندارند،  فقط 
انتخاب ســرمربی اســت که می تواند به حواشی پایان 
بدهد و باعث شــد تیم با بازگشت به آرامش کارش را 

برای لیگ بیست و دوم شروع کند.
با همه این تفاســیر اما گفته می شــود که مســئولان 
اســتقلال به انتخاب سرمربی بســیار نزدیک  شده اند. 
آنها ظاهرا با گزینه مد نظرشــان در آستانه توافق قرار 
گرفته اند و تصورها بر این است که نهایتا تا ۴۸ ساعت 

آینده از سرمربی جدید استقلال رونمایی شود.

بــرای محافظــت از پوســت و جلوگیــری از آفتاب 
ســوختگی، کرم ضد آفتاب بهترین راه حل می باشــد 
که برای اســتفاده از آن باید به برخی نکات توجه ویژه 

داشته باشید.
مــی دانید که به ضد آفتاب احتیــاج دارید اما با وجود 
بســیاری از لوسیون ها، اسپری ها و ژل ها، از کجا می 
تــوان فهمید که کدام یک از آن ها واقعاً از ســرطان 
و سوختگی پوســت جلوگیری خواهند کرد؟زمانی که 
بحث محافظت از پوست در برابر خورشید به میان می 
آید، نوع کرم ضد آفتابی که انتخاب می کنید به اندازه 

چگونگی استفاده از آن مهم است.
بســیاری از مردم از ضد آفتاب وقتی که آفتاب را می 
بینند، اســتفاده می کنند. اما مشکل معمولًا ضد آفتاب 
نیست. مشــکل این است که کاربر برچسب اطلاعاتی 
کرم را می خواند و ضد آفتاب را به درســتی اســتفاده 

نمی کند.
نکاتی مهم در مورد استفاده از کرم ضد آفتاب

قبــل از بیــرون رفتن از منزل، این نــکات را برای به 
حداکثر رساندن حفاظت از آفتاب دنبال کنید.

UVB و UVA ۱. حفاظت از
همیشــه ضد آفتابی را انتخاب کنید که حفاظت از هر 
دوی UVA و UVB ایجــاد کند به این ترتیب، شــما 
 B )UVB( پوســت خود را از اشعه های ماورای بنفش
حفاظت می کنید که باعث آســیب سوختگی و پوستی 
و همچنین اشــعه های ماورای بنفش )A )UVA می 
شــود که خطر ابتلا به ســرطان پوست را افزایش می 
دهد وهم چنین مطمئن شــوید که کرم ضد آفتابی را 
که انتخاب می کنید، حاوی اکســید روی یا دی اکسید 
تیتانیوم اســت. این مواد به مسدود کردن هر دو اشعه 

های UVA و UVB کمک می کنند.
۲. کرم با SPF ۳۰ یا بالاتر را انتخاب کنید

همیشه از کرم ضد آفتاب با SPF ۳۰ یا بالاتر استفاده 
کنید. SPF کرم های ضد آفتاب، اشــعه های خورشید 
را جذب و منعکس می کنند، بنابراین آن ها به پوســت 

شما آسیب نمی زنند.
 به خاطر داشــته باشــید که اگر SPF بالاتری داشته 
باشید، خیلی بهتر نیست، بسیاری از مردم فکر می کنند 
اگر SPF بالاتری را انتخاب کنند، بیشتر می توانند در 

آفتاب بمانند و از آنها محافظت کند.
۳. استفاده از کرم ضد آفتاب را زود و آزادانه تکرار کنید

نیم ساعت طول می کشد، تا پوست ضد آفتاب را جذب 
کند.بنابراین ۳۰ دقیقه قبل از رفتن به بیرون کرم ضد 
آفتاب بزنید. بیشــتر مردم از ضد آفتاب کافی استفاده 
نمی کنند. باید یک اونس ضد آفتاب بزنید - اندازه یک 
توپ گلف - تا همه قسمت های بدن که در معرض نور 
خورشید قرار دارند را بپوشانید، شامل گوش، روی دست 

و پشت گردن و غیره.
۴. کرم ضد آفتاب را هر دو ساعت تکرار کنید

محافظت تمــام روز را فراموش کنید ؛ کرم ضد آفتاب 

بعد از چند ساعت پاک می شود بنابراین، دقت کنید که 
هر دو ســاعت به اندازه ضد آفتاب را تمدید نمایید. در 
برخی موارد، شما باید هر ۶۰ تا ۹۰ دقیقه از ضد آفتاب 

استفاده کنید. 
۵. فقط به کرم ضد آفتاب تکیه نکنید

متاســفانه ضد آفتــاب ها نمی تواند بــه طور کامل از 
سرطان پوست، تاول و سوختگی پوست جلوگیری کند 
اما می توانید با زدن آنها پوست خود را کمی محافظت 

کنید . علاوه بر ضد آفتاب شما باید : 
•از برق لب با SPF ۳۰ یا بالاتر استفاده کنید

•کلاهی با لبه پهن بزنید
•عینک آفتابی با حافظت از ماورا بنفش بزنید

•یک پیراهن آستین بلند و یا لباس های مخصوص به 
رنگ آفتاب بپوشید.

•شــما همچنین می توانید با رفتن زیر سایه از ساعت 
۱۰ صبح تا ۴ بعد از ظهر، از پوست خود محافظت کنید.

به خاطر داشته باشــید، هیچ ضد آفتابی ۱۰۰ درصد از 
پوســت حفاظت نمی کند، اما بــا رعایت این نکات و 

تجدید کرم نتایج خوبی میبیند.
چند توصیه متخصصان

• حتــی اگر فقط بــرای ۲۰ دقیقه بیرون هســتید، به 
حفاظــت در برابر آفتاب نیاز دارید. اینگونه نیســت که 
اگر زمان کمی زیر آفتاب باشید ، ضد آفتاب را فراموش 
کنید و تصور کنید که مشــکلی نــدارد، بلکه وقتی در 
معرض آفتاب هستید بســته به زمان، پوست شما می 

تواند در معرض اشعه باشد.
• همچنین، ۲۰ دقیقه به راحتی می تواند به ۴۰ دقیقه 
تبدیل شود پس راه های جایگزینی را برای لوسیون ها، 

کرم ها و اسپری ها داشته باشید.
• بیشتر برندهای ورزشی گزینه های خوبی برای لباس 
 UPF هــای محافظ دارند. این موارد بــه عنوان عامل
)عامل حفاظت فرابنفش( در تضاد با عوامل SPF ذکر 
شــده اند، اما اعدادشان مشــابه هستند. یک تی شرت 
سفید معمولی حدود UPF ۸ است و بیشتر لباس های 
محافظ خورشــید UPF ۵۰ هستند پس با دقت آنها را 

انتخاب و استفاده کنید . 

• از چشمانتان هم محافظت کنید ، عینک آفتابی برای 
محافظت در برابر آب مروارید یک روش مهم اســت. 
در صورت مراقبت نکردن از چشــم ها در برابر آفتاب 
ممکن اســت دچار بیماری های رایج چشمی شوید به 
خصوص وقتی که در آب هستید، نور بازتاب می کند و 
بنابراین دو برابر بیشتر در معرض آفتاب قرار می گیرید. 
مواجهه نور UV با چشم، تغییرات بینایی مرتبط با سن 

را سرعت می بخشد.
راه درست برای استفاده از کرم ضد آفتاب همراه آرایش

مشکل : کرم ضد آفتاب با کاربرد آرایشی تداخل ایجاد 
می کند. 

راه حل : این مورد تقریباً همیشــه به خاطر استفاده از 
کرم ضــد آفتاب مقاوم در برابر آب و یا اســتخری به 
صــورت، و یا عدم صبر کــردن کافی برای جذب کرم 

ضد آفتاب قبل از انجام آرایش است.
اســتفاده از مرطوب کننده نادرست صورت، برای 
نوع پوســت شما نیز ممکن اســت موثر باشد. اگر 
مطمئن هســتید که مرطوب کننده صورتتان برای 

نوع پوســت درست اســت، پس قبل از استفاده از 
آرایش خود، ۳ تا ۵ دقیقه صبر کنید یا ســراغ یک 
پرایمر ویژه بروید کــه میتواند مثل یک کرم ضد 

آفتاب مناسب عمل کند.
مشکل : کرم ضد آفتاب لایه سفیدی را برجا می گذارد. 
راه حــل : به دنبال کرم های ضد آفتاب بگردید که ته 
رنگ بژ برای خنثی کردن مواد ســفیدش را دارد. اگر 
نمی توانید آن رنگ کرمی را که دوست دارید پیدا کنید، 
از کرم ضــد آفتاب به عنوان اولیــن مرحله در آرایش 
استفاده کنید و روی آن را با پودر یا پنکک برای خنثی 

کردن لایه سفید، بپوشانید.
مشکل : کرم ضد آفتاب در طول ورزش عرق می کند 

و اغلب داخل چشم می ریزد.
راه حل : به دنبال کرم ضد آفتابی باشید که حاوی تنها 
مواد معدنی اکتیو دی اکســید و یا اکسید روی هستند. 
مواد معدنی در صورتی که به هنگام عرق ریختن وارد 
چشمان شما شوند، چشم ها را حساس نمی کند، فقط 

ممکن است کمی سوزش ایجاد کند. 
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